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پروندۀ استانداران بسته شد، اما زخم  های البرز باز ماند؛
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»وزیر ورزش« در نشست »وزیر ورزش« در نشست 
معاونان استانی تأکید کرد؛معاونان استانی تأکید کرد؛

ورزش در مسیر 
سم  زدایی!؟
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سفارت روسیه در دمشق روز گذشته تاکید کرد که تمامی کارمندانش در سلامت کامل هستند.
در پی ورود مخالفان مسلح به دمشق، سفارت روسیه در دمشق امروز یکشنبه تاکید کرد که تمامی کارمندانش سالم و سلامت هستند. 

یک منع در این سفارتخانه به خبرگزاری »تاس« روسیه گفت: همه چیز خوب است. این منبع جزئیات بیشتری ارائه نکرد.
گروه تروریستی تحریر الشام )جبهه النصره سابق( ۲۹ نوامبر )جمعه ۹ آذر( عملیات گسترده ای را از شمال ادلب به سمت شهرهای 
حلب و حماه آغاز کرد و پس از کنترل بر حلب، به سمت حماه پیشروی کرد و کنترل شهر معره النعمان را به دست گرفت. در مقابل 
فرماندهی ارتش سوریه با پیشروی آن  ها در حماه مقابله کرده و با آغاز ضد حمله ای، چند شهر را که به کنترل آن  ها درآمده بود، آزاد کرد.

سفارت روسیه در دمشق از سلامت تمامی کارمندانش خبر داد

ایران،  اسلامی  جمهوری  رئیس  پزشکیان«  »مسعود 
ملی  سازمان  رئیس  عنوان   به  را  انصاری«  »فرزانه 

استاندارد ایران منصوب کرد.
در متن این حکم آمده است: »در اجرای ماده )۳۶( قانون 
استاندارد مصوب ۱۱/۰۷/۱۳۹۶  نظام  و توسعه  تقویت 
استاندارد  تایید شورای عالی  مجلس شورای اسلامی، 
ارزشمند  تجارب  و  شایستگی  مراتب  به  عنایت  با  و 

سرکارعالی، به موجب این حکم برای مدت چهار سال 
به عنوان »رئیس سازمان ملی استاندارد ایران« منصوب 

می شوید.
انتظار دارد با اتکال به خداوند متعال و در چهارچوب 
انداز، سیاست های  اهداف سند چشم  اساسی،  قانون 
کلی مقام معظم رهبری )مدظله العالی(، برنامه هفتم 
دولت  کارگزاران  اخلاقی  منشور  رعایت  و  پیشرفت 

نظارت  و  راهبردی  سیاست های  اعمال  با  چهاردهم، 
متقن بر حُسن اجرای امور و قوانین موضوعه نسبت به 
روزآمدسازی، تقویت و توسعه نظام استاندارد با هدف 
افزایش کیفیت ملی و دستیابی به ارتقاء پایدار تولید 

محصولات در کشور اقدام نمائید.
شایسته  انجام  در  را  عالی  سرکار  افزون  روز  توفیقات 

وظایف محوله از درگاه خداوند سبحان خواستارم.«

»فرزانه انصاری« رئیس سازمان ملی استاندارد ایران شد

پروندۀ استانداران بسته شد، اما زخم  های البرز باز ماند؛

آقامجتبی،البرزبا»عمل«نجاتپیدامیکند
داستان جلد

دولت وفاق که با شعار پرطمطراق »تغییر« روی کار آمد، آخرین 
فصولِ کتاب استاندارانِ »دولتِ وفاق« را ورق زده است؛ فصلی 
که با تصمیم به ابقای برخی چهره ها، از جمله مجتبی عبداللهی 
در البرز، به پایان رسید. این تصمیم شاید برای دولت چیزی جز 
بستن یک پرونده اداری نباشد، اما برای مردم البرز که با هزاران 
معضل ریز و درشت دست و پنجه نرم می کنند، یادآور تناقض های 
تلخ سیاستمدارانی است که وعده هایشان را مثل جاده های این 
استان در نیمه راه رها می کنند. البرز، استانی که باید تکیه گاه 
توسعه باشد، حالا در گرداب مشکلات زیست محیطی، ترافیک 
بی پایان، و بحران حمل و نقل گرفتار است. استانداری که ابقا 
می شود، باید بداند که این تصمیم بیش از آنکه به معنای تداوم 
کار باشد، حکم یک تعهد تازه است؛ تعهدی برای اصلاح، برای 
ساختن، و برای جلوگیری از تبدیل این استان کوچک به بمبی از 

بحران های حل نشده است.
نه آلزایمر گرفته  ایم، نه از دوران شعارها، تبلیغات، مناظره  ها و... 
صدها سال گذشته که بگوییم چیزی به ذهنمان نمانده؛ نه! هیچ 
یادمان نرفته که »مسعود پزشکیان« با شعار تغییر پا به میدان 
گذاشت؛ شعاری که قرار بود سیاست های کهنه و تکراری را به 
تاریخ بسپارد و مسیر تازه ای را برای مدیریت کشور باز کند. اما 
حالا، پس از گذشت تنها چند ماه، از این شعار چیزی جز یک 
یادگاری انتخاباتی باقی نمانده. پرونده استانداران، با همه حرف و 
حدیث هایش، به گونه ای بسته شد که انگار هیچ تحولی در دستور 
کار نبوده است. در این میان، تصمیم به ابقای مجتبی عبداللهی، 
استاندار البرز، نقطه ای است که باید به آن دقیق تر نگاه کرد. ابقای 
یک استاندار، در شرایطی که دولت وعده تغییر داده بود، نشانه 
چیست؟ آیا این تصمیم نتیجه عملکرد مثبت ایشان بوده، یا صرفاً 
نشانه ای از عدم تمایل دولت به دست زدن به تغییراتی که ممکن 
است هزینه سیاسی داشته باشد؟ پاسخ هرچه باشد، چیزی از 
واقعیت های تلخ البرز کم نمی کند؛ استانی که مشکلاتش هر روز 

بزرگ تر از دیروز می شود.
نقدهایی که سر جای خود هستند

آقای عبداللهی، پیش از هر چیز باید بدانید که این یادداشت نه از 
سر دشمنی، بلکه از سر دغدغه است. ما نقدهای بسیاری به مدیریت 
شما داریم و این نقدها نیز همچنان سر جای خود باقی خواهد ماند. 
از برنامه های توسعه نیافته گرفته تا پروژه های نیمه تمام، از ترافیک 
و حمل و نقل گرفته تا محیط زیست، همه و همه پرونده هایی 
هستند که هنوز باز مانده اند. اما حالا که دولت تصمیم گرفته شما را 
در این مقام ابقا کند، ما نیز به این تصمیم و شخصِ شما در مقامِ 
»استاندار« احترام می  گذاریم؛ شاید زمان آن رسیده که بجای تکرار 

گذشته، به فکر آینده باشیم.
اگر بخواهیم وضعیت البرز را در یک جمله خلاصه کنیم، باید بگوییم 
که این استان چیزی جز »چاله های بی پایان« نیست؛ چه در معنای 
واقعی و چه در معنای استعاری. چاله های جاده ای که هر روز 

جان صدها نفر را تهدید می کند، چاله های ترافیکی که ساعت های 
بی شماری از زندگی مردم را هدر می دهد، و چاله های مدیریتی که به 

هر برنامه ای یک پایان ناتمام می بخشد.
طبق آمار رسمی، البرز یکی از پرترافیک ترین استان های کشور است. 
متوسط زمان توقف خودروها در ترافیک کرج به بیش از ۲ ساعت 
در روز می رسد. این یعنی سالانه هزاران ساعت از عمر شهروندان این 
استان در میان دود و سر و صدای خودروها تلف می شود. آیا این 
وضعیت، در شأن استانی است که باید دروازه اقتصادی و صنعتی 

کشور باشد؟
زخم کهنۀ حمل و نقل

حمل و نقل عمومی در البرز، یکی از بزرگ ترین بحران هایی است 
که هر روز خود را بیشتر نشان می دهد. پروژه متروی کرج، که 
قرار بود ظرف چند سال تکمیل شود، هنوز در مراحل ابتدایی خود 
باقی مانده است. تاخیرهای مداوم، بودجه های ناکافی، و مدیریت 
ناکارآمد، همه و همه دست به دست هم داده اند تا این پروژه به یک 
رویای دست نیافتنی تبدیل شود. براساس گزارش ها، تنها ۲۰ درصد 
از جمعیت البرز از وسایل حمل و نقل عمومی استفاده می کنند؛ 
آماری که در مقایسه با استان های دیگر، نگران کننده است. این 
در حالی است که رشد جمعیت و توسعه شهری در کرج و سایر 
شهرهای استان، هر روز فشار بیشتری را به زیرساخت های موجود 

وارد می کند.
البرز، با موقعیت جغرافیایی ویژه اش، می توانست یکی از استان های 
پیشرو در زمینه محیط زیست باشد. اما حالا، تنها چیزی که از 
تخریب  است.  محو  خاطراتی  مانده،  باقی  استان  این  طبیعت 
جنگل ها، گسترش بی رویه ساخت وسازها، و آلودگی هوا، سه بحرانی 

هستند که البرز را در آستانه نابودی قرار داده اند.
سال  در  کرج  هوای  آلودگی  میانگین  رسمی،  گزارش های  طبق 
جاری به بیش از ۷۵ روز ناسالم رسیده است. این رقم نه تنها از 
نظر زیست محیطی، بلکه از نظر سلامت عمومی نیز نگران کننده 
است. شهروندان کرج، به ویژه کودکان و سالمندان، هر روز در معرض 
آلودگی هایی قرار دارند که آثار بلندمدت آن می تواند فاجعه آمیز 
باشد. از سوی دیگر، جنگل های البرز، که زمانی یکی از نقاط قوت 
این استان به شمار می رفت، حالا به دلیل تغییر کاربری و تخریب 

بی رویه، در حال نابودی است.
این روند، اگر متوقف نشود، نه تنها آینده این استان، بلکه کل منطقه 

را تحت تاثیر قرار خواهد داد.
آقای عبداللهی، اگر دولت به شما اعتماد کرده و این مسئولیت 
سنگین را بر دوش شما گذاشته است، انتظار می رود که مسائل 
زیست محیطی در اولویت کارتان باشد. آیا نمی توان برنامه هایی را 
برای کاهش آلودگی هوا، افزایش فضای سبز، و جلوگیری از تخریب 
بیشتر جنگل ها تدوین کرد؟ البرز به مدیری نیاز دارد که نه تنها به 
مشکلات حال حاضر نگاه کند، بلکه به فکر آینده این استان نیز باشد.

بحرانِ خواب  ربایی به نامِ مسکن
بحران مسکن در البرز، دیگر تنها یک مشکل اقتصادی نیست، 
بلکه به معضلی اجتماعی و حتی روانی تبدیل شده است. افزایش 

بی رویه قیمت ها، نبود برنامه ریزی مناسب برای تامین مسکن اقشار 
از  نشانه هایی  بی رویه مناطق حاشیه ای، همه  و رشد  کم درآمد، 

بحرانی عمیق هستند که آینده این استان را تهدید می کند.
طبق آخرین آمار، قیمت هر مترمربع مسکن در مناطق مختلف کرج، 
در برخی محلات به بیش از ۱۰۰ میلیون تومان رسیده است. این 
قیمت ها نه تنها برای بسیاری از شهروندان دور از دسترس است، 
بلکه حتی در مقایسه با شهرهای دیگر، غیرمنطقی به نظر می رسد. 
از سوی دیگر، رشد بی ضابطه مناطق حاشیه ای، فشار بیشتری را 
به زیرساخت های شهری وارد کرده است. مناطقی که در آن خبری 
از دسترسی به خدمات اولیه، از جمله آب، برق و گاز نیست، حالا 
که  تبدیل شده اند  خانواده هایی  برای  اجباری  به سکونتگاه های 
چاره ای جز زندگی در این شرایط ندارند. پروژه هایی مانند مسکن 
مهر که قرار بود باری از دوش این بحران بردارند، هنوز در بسیاری 
از مناطق البرز به بهره برداری نرسیده اند. واحدهایی که سال ها پیش 
کلنگشان به زمین زده شد، حالا در میانه راه رها شده اند و به نماد 
دیگری از مدیریت ناکارآمد تبدیل شده اند. آقای عبداللهی، شما در 
این موقعیت، این فرصت را دارید که نشان دهید برای حل این 
بحران، راه حل های واقعی دارید. انتظار مردم از شما این است که به 
جای تکیه بر آمارهای سطحی، برای مشکلات واقعی آن  ها برنامه ای 

عملیاتی ارائه کنید.
پیام ما روشن است: هیچ خصومتی در کار نیست

آقای عبداللهی، باید صریح و بی پرده بگوییم؛ ما اینجا نیستیم که 
علیه شما موضع گیری کنیم یا از ابقای شما ناامید شویم. حقیقت 
این است که البرز، با همه ظرفیت هایش، به مدیریتی نیاز دارد که 
بتواند آنچه را که از قبل وعده داده شده، به ثمر برساند. شما در 
مقام استاندار این استان، حالا در موقعیتی هستید که هر تصمیم 
و اقدامی که انجام می دهید، اثر مستقیمی بر زندگی میلیون ها نفر 
دارد. این مردم، که از وعده های توخالی و مدیریت های گذرا خسته 
شده اند، به چیزی بیش از کلمات نیاز دارند؛ آن  ها عمل می خواهند. 
باور کنید، هیچ دشمنی در کار نیست. ما به عنوان شهروندان البرز، 
از شما تنها یک خواسته داریم: برای این استان، فراتر از رویکردهای 
روزمره فکر کنید. از نگاه مردم، ابقای شما به معنای پایان انتقادها 
نیست، بلکه فرصتی دوباره است برای آنکه ثابت کنید توان تغییر 
مسیر را دارید. ما به عنوان کسانی که در این استان زندگی می کنیم، 
از شما نمی خواهیم معجزه کنید، اما حداقل انتظار داریم مسائل 
اساسی این استان، از ترافیک و حمل و نقل گرفته تا محیط زیست 

و مسکن، در اولویت قرار گیرند.
پایان  آنکه  از  بیش  شما،  ابقای  به  تصمیم  عبداللهی،  آقای 
یک فرآیند باشد، آغاز یک مسیر جدید است. این مسیر، پر از 
چالش هایی است که اگر به آن  ها پاسخ ندهید، به بحران هایی 
غیرقابل بازگشت تبدیل خواهند شد. مسائل اساسی این استان، 
از جمله ترافیک، حمل و نقل، مسکن، و محیط زیست، دیگر 
به مرحله ای رسیده اند که نمی توان آن  ها را نادیده گرفت. مردم 
این استان، از شما انتظاری فراتر از وعده های همیشگی دارند. 
صادقانه و برادرانه به شما می  گویم: نگرانِ قضاوتِ تاریخ باشید.

آقای عبداللهی، گوش شنوا داشته باشید!
انتخاب مدیران  بگیرید.  را جدی  تغییرات  آن رسیده که  وقت 
توانمند و متخصص بومی نه تنها یک ضرورت، بلکه یک انتظار 
عمومی از شماست. مردم استان انتظار دارند که شایستگان از دل 
همین خاک، و از خانواده های معزز شهدا، سکان امور را به دست 
بگیرند. مدیرانی که هم توانایی لازم را دارند و هم درک عمیقی از 

نیازهای مردم این منطقه.
اما این تنها قدم اول است. مبارزه با کم فروشی و گران فروشی 
یکی از مسائل اساسی این روزهاست که مردم را آزرده کرده. انتظار 
دارند که با تمام قوا وارد میدان شوید. شفافیت، نظارت مستمر و 
برخورد قاطعانه با متخلفان، می تواند نشان دهد که شما در کنار 

مردم ایستاده اید.
که  مدیرانی  همان  عمل گرا،  و  جهادی  مدیران  از  حمایت 
کارنامه شان به جای وعده ها، پر از عمل است، باید در اولویت شما 
باشد. مردم به مدیرانی نیاز دارند که نه در حرف، بلکه در عمل به 

دنبال خدمت هستند.
قولی که به مردم داده اید، فراموش نکنید. همان طور که پیش تر در 
برگزاری کمیسیون ماده ۵ ثابت کردید که کارآمدی در عمل چگونه 
است، حالا هم انتظار می رود در سایر امور استان همین روحیه را 
ادامه دهید. امیدواریم صدای مردم را بشنوید و تغییراتی که نیاز 
است، به بهترین شکل ممکن اجرا کنید. استان به مدیریتی پویا، 

شفاف و صادقانه نیاز دارد - و شما در رأس آن هستید.
البرز، استانی کوچک اما با پتانسیل های بزرگ است. اگر بتوانید 
از این فرصت برای حل مشکلات اساسی استفاده کنید، نه تنها 
نامتان در تاریخ این استان ماندگار خواهد شد، بلکه نشان خواهید 
داد که سیاست می تواند فراتر از شعارهای تکراری باشد. اما اگر 
همچنان به رویکردهای گذشته ادامه دهید، این فرصت به یک 
چالش بزرگ تبدیل خواهد شد که ممکن است پیامدهای آن تنها 
به شما محدود نشود، بلکه کل استان را تحت تاثیر قرار دهد. ما 
اینجا هستیم که به عنوان صدای مردم، از شما بخواهیم به البرز، 
به عنوان یک اولویت نگاه کنید. این استان، با همه ظرفیت ها و 
محدودیت هایش، نیازمند مدیری است که بتواند تغییراتی واقعی 
ایجاد کند. امیدواریم که این یادداشت، برای شما نه یک انتقاد، 

بلکه یک دعوت باشد؛ دعوت به ساختن آینده ای بهتر برای البرز.

یاد و خاطره شهدا، 
به ویژه »شهید آلفرد 
سرگیس اردوشاهی« 

که 8 بهم 65 به مقام 
شامخ شهادت نائل 

گشت، گرامی باد

مهرداد تیموری
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جواد چپردار رئیس کمیسیون نظارت و حقوقی شورای 
اسلامی شهر کرج در پخش زنده برنامه بازتاب از صدا و 
سیمای استان البرز با بازخوانی پرونده گودبرداری حصارک 
کرج معروف به گودال »ناصربخت« و مشکلات بیش از ۱۰ 
ساله آن برای ۷۲ خانوار همسایه، اعلام کرد: مدیریت شهری 
آماده رفع خطر با نظارت فنی ایمن سازی دغدغه همسایگان 

خسارت دیده از این گودال را برطرف سازد.
»جواد چپردار«، عضو شورای شهر کرج در پخش زنده بار دیگر 
به اهمیت موضوع و یادآوری تاریخچه گود حصارک و یک 

تفاهم نامه بین شهرداری و مالک پرداخت.
وی در خصوص ریشه های این موضوع گفت: سال ۱۳۸۴ 
شهرداری یک صورتجلسه با مالک گودال حصارک امضاء کرد 
که براساس آن از مساحت ۶۰ هزار متر مربع زمین اطراف 
گودال حدود ۱۵ هزار متر مربع را به کاربری برابر تراکم منطقه 
و ۴۵ هزار متر مربع برای پارک، فضای سبز، پارکینگ و معابر 

اختصاص داده است.
عضو شورای اسلامی شهر کرج ادامه داد: در سال ۱۳۸۸ هم 
شهرداری و هم مالک موفق به اخذ مجوز کمیسیون ماده 
پنج بر اساس این صورتجلسه می شوند؛ براین اساس مالک 
زمین، مجوز ساخت۲ طبقه تجاری و یک طبقه خدماتی 
اداری دریافت می کند که متعاقب آن و در مدیریت وقت 

منطقه در سال ۱۳۹۹ برای مالک مجوز پروانه ساختمانی 
صادر می شود.

چپردار ادامه داد: حوادث پس از آن رخ می دهد که مالک 
قبل از اینکه مجوز صادر شود اقدام به گودبرداری غیر اصولی 
می کند که هم شهرداری و هم مالک از سوی دستگاه های 

ناظر مجاب به رعایت وضعیت ایمنی می شوند.
وی اظهار کرد: در سفر سال 1401 رئیس جمهور شهید به 
استان البرز یکی از اصلی ترین مطالبات مردم کرج که شهید 
آیت الله رئیسی آن را پیگیری کرد موضوع گود حصارک بود.

عضو شورای اسلامی شهر کرج ادامه داد: اولین صورت جلسه 
این گود در نهاد ریاست جمهوری منعقد شد و من به عنوان 
رئیس شورای شهرکرج با شهردار و فرماندار وقت کرج حضور 
داشتیم در این زمینه صورت جلسه ای تنظیم شد و مالک 
موظف به اسکان ۷۲ خانوار آسیب دیده از گود به مدت ۲ 
سال و شروع به اقدام ساخت شد. پس از آن روسای وقت 

شورا با جدیت دستورات جلسات را پیگیری نموده اند.
چپردار بیان کرد: دستور صریح رئیس جمهور شهید نیز در 
این صورتجلسه وجود داشت که دستگاه نظارتی به ترک فعل 
مدیران وقت نیز ورود نمایند. ضمن آنکه در شورای شهر 
کرج منابع مالی برای اسکان خانوارها مصوب شد؛ حتی 
در شورای تامین فرمانداری و استانداری البرز ۲ برابر منابع 

مصوب شورای شهر بودجه تامین شد.
این عضو شورای شهر کرج افزود: در آن مقطع ساکنان ۷۲ 
واحد مسکونی همسایه گود با دریافت بودجه تخصیصی 
برای اسکان موقت موافقت نکردند و در سال ۱۴۰۲ مالک 
مجدد درخواست کرد که با تراکم بیشتری پروانه تمدید شود؛ 
ما در  شورا با لایحه ۶ طبقه براساس تراکم ۶۰ درصد موافقت 
کردیم و اردیبهشت ماه ۱۴۰۲ در نشستی در فرمانداری کرج 
صورتجلسه توافق نامه با مالک زمین تنظیم شد که بر اساس 
مصوبه شورا تراکم ۶۰ درصد مجوز ساخت ۶ طبقه به مالک 

داده شد به شرط اینکه مالک ساخت و ساز را شروع کند.
وی ادامه داد: مالک زمین موظف شد که ماجرا را تمام کند 
که متاسفانه در بهمن ماه ۱۴۰۲ طی مکاتبه ای به شهرداری 

کرج از تعهدات خود منصرف شد.

از سوی »جواد چپردار«؛

پروندۀگودحصارکدرصداوسیمایالبرزبازخوانیشد
از »البرز« چه  خبر؟

 

در اصفهان؛

بیکاری در آمارها

 تمام  شد، اما...

و  امیدوارکننده  خبری  بیکاری  نرخ  کاهش  اول،  نگاه  در 
دلگرم کننده به نظر می رسد؛ آن هم در استانی مثل اصفهان که 
همیشه به عنوان یکی از قطب های صنعتی و اقتصادی کشور 
شناخته شده است. اما آیا این کاهش واقعاً به معنای بهبود 
وضعیت اقتصادی مردم است؟ یا فقط یک آمار خوش رنگ 

است که پشت پرده اش واقعیت های تلخی پنهان شده؟
شاید بپرسید چرا این قدر به نرخ بیکاری حساس شده ایم؟ 
اصلی  شاخص های  از  یکی  بیکاری  که  است  این  واقعیت 
کاهش  می شود.  محسوب  جامعه ای  هر  اقتصادی  سلامت 
بهبود اشتغال، و  تولید،  افزایش  به معنای  بیکاری معمولاً 
رشد درآمد مردم است. اما در اصفهان، این کاهش نرخ، یک 
سوال بزرگ به وجود آورده: چرا وقتی نرخ بیکاری پایین آمده، 
هنوز مردم از وضعیت اقتصادی شان گله دارند؟ چرا با وجود 
این »کاهش« همچنان خانواده ها برای تأمین هزینه های اولیه 

زندگی به مشکل برمی خورند؟
بیکاری در اصفهان طی سال  نرخ  طبق گزارش های رسمی، 
گذشته کاهش یافته است. این کاهش عمدتاً به دلیل رشد 
بخش هایی از اقتصاد مانند فناوری اطلاعات، صنایع دستی، و 
خدمات بوده است. اما مشکل اینجاست که این آمارها معمولًا 
تصویر کلی و جامع نیستند. آیا کاهش بیکاری به معنای 
افزایش اشتغال پایدار است؟ آیا شغل های ایجادشده، توانایی 
تأمین حداقل نیازهای زندگی را دارند؟ این ها سوالاتی هستند 

که معمولاً در گزارش های رسمی نادیده گرفته می شوند.
اصفهان، به عنوان یک استان صنعتی، همیشه نقش مهمی 
در اقتصاد کشور داشته است. اما بسیاری از کارخانه های این 
استان با مشکلات عدیده ای دست وپنجه نرم می کنند. کاهش 
تولید، تعطیلی واحدهای صنعتی، و تعدیل نیروها از جمله 
بحران هایی است که هنوز هم در بخش صنعت اصفهان دیده 
می شود. با این وجود، برخی از مشاغل موقت یا غیررسمی که 
در آمارها به عنوان »اشتغال« ثبت می شوند، نمی توانند جای 

خالی این شغل های صنعتی پایدار را پر کنند.
یکی از مشکلات اصلی در تحلیل نرخ بیکاری، بیکاری پنهان 
است. افراد زیادی هستند که با وجود اشتغال، درآمد کافی 
برای تأمین نیازهای خود ندارند یا در شغل هایی فعالیت 
می کنند که کاملاً متناسب با تخصص و مهارتشان نیست. 
مثلاً مهندسان و فارغ التحصیلانی که به جای کار در رشته 
خود، مشاغل ساده ای را قبول کرده اند تا فقط از بیکاری فرار 
کنند. این نوع اشتغال، گرچه در آمارها به عنوان شغل ثبت 

می شود، اما عملاً معضل بیکاری را حل نمی کند.
یکی دیگر از عواملی که نرخ بیکاری را در اصفهان تحت تأثیر 
قرار داده، دوران پساپاندمی کرونا است. بسیاری از مشاغل، 
به ویژه در بخش خدمات، پس از پاندمی دوباره احیا شدند. 
این امر باعث شده که نرخ بیکاری کاهش یابد. اما آیا این 
بازگشت، واقعاً پایدار است؟ یا ما با موج جدیدی از بیکاری در 

آینده نزدیک مواجه خواهیم شد؟
در چنین شرایطی، نقش دولت در ایجاد فرصت های شغلی 
پایدار و حمایت از کارگران و کارفرمایان بسیار حیاتی است. 
سیاست هایی که صرفاً بر کاهش نرخ بیکاری تمرکز دارند، 
مثبت  تأثیر  نمی توانند  شغل ها،  کیفیت  به  توجه  بدون 
بلندمدتی داشته باشند. دولت باید نه تنها به ایجاد شغل، بلکه 
به ارتقای کیفیت شغل ها و افزایش دستمزدها نیز توجه کند.

برای حل این بحران، به برنامه ریزی های دقیق و بلندمدت نیاز 
است. حمایت از کسب وکارهای کوچک و متوسط، تسهیل 
شرایط سرمایه گذاری، و توجه به آموزش مهارت های موردنیاز 
بازار کار از جمله اقداماتی است که می تواند به بهبود وضعیت 
اشتغال در اصفهان کمک کند. همچنین باید از تمرکز صرف بر 
روی آمارها دست برداشت و به واقعیت های میدانی نگاه کرد. 
کاهش نرخ بیکاری در اصفهان، گرچه در نگاه اول امیدبخش 
به نظر می رسد، اما نباید ما را از واقعیت های موجود غافل کند. 
اشتغال پایدار و باکیفیت باید هدف اصلی سیاست گذاری ها 
باشد، نه صرفاً کاهش آمار بیکاری. اگر به جای تمرکز بر 
کیفیت شغل ها، فقط بخواهیم با اعداد و ارقام بازی کنیم، 
نه تنها مشکل بیکاری حل نمی شود، بلکه بحران های اقتصادی 

و اجتماعی جدیدی نیز ایجاد خواهد شد.

نصف  جهان

منطقه ۷ شهرداری کرج با عملکرد درخشان در وصول عوارض نوسازی، بار دیگر به عنوان منطقه ای پیشرو در تحقق درآمدهای شهرداری 
شناخته شد. این منطقه با جذب ۱۲۴ درصد نسبت به بودجه مصوب، موفق شد رتبه نخست را در بین مناطق ۱۰گانه شهرداری کرج 
به خود اختصاص دهد. آرش یگانی، مدیر منطقه ۷ کرج بیان کرد: واحد نوسازی منطقه ۷ کرج، با جذب ۱۲۴ درصد وصولی نسبت 
به بودجه مصوب حائز رتبه اول در بین مناطق دهگانه شهرداری کرج شد. درآمدزایی معرفی شود. عوارض نوسازی در واقع به عنوان 
یک قانون برای بهبود و توسعه زیرساخت های شهری مورد استفاده قرار می گیرد. با استفاده از این درآمدها، می توانیم به ساخت معابر، 

پل ها، پارکینگ ها و سایر پروژه های عمرانی بپردازیم و به این ترتیب، کیفیت زندگی را بهبود دهیم.

منطقه ۷ کرج، رتبه نخست وصول عوارض نوسازی را از آن خود کرد

رئیس بنیاد نخبگان استان البرز اعلام کرد: هیات داوران 
۱۴ اثر از میان آثار ارسالی به دبیرخانه جشنواره ایده های 

برتر این استان را شاخص شناخت.
دکتر »محمد نبیونی« روز گذشته با اعلام این خبر اظهار 

کرد: دهمین جشنواره ایده های برتر استان البرز همه ساله 
در ایام هفته پژوهش استان برگزار می شود که امسال 
با محوریت بنیاد نخبگان البرز دبیرخانه جشنواره آغاز به 

کرده است.
وی بیان کرد: در مجموع ۳۸۰ اثر در ۲ حوزه حقیقی و 
دانش آموزی در هفت گروه شامل دامپزشکی و علوم 
و  فنی  پزشکی،  علوم  پایه،  علوم  انسانی،  علوم  دامی، 
مهندسی، کشاوری، منابع طبیعی و محیط زیست و هنر و 

معماری به دبیرخانه جشنواره ارسال شد.
نبیونی گفت: از مجموع کل آثار دریافتی ۲۸۷ ایده در قالب 
فرم های مصوب شورای سیاستگذاری وکمیته داوران 
جشنواره به رقابت پرداختند که بیشترین آثار به ترتیب در 
حوزه فنی و مهندسی، کشاورزی، منابع طبیعی و محیط 
انسانی، هنر و  زیست، علوم پزشکی، علوم پایه، علوم 

معماری، رئیس دامپزشکی و علوم دامی بود.
رئیس بنیاد نخبگان البرز افزود: بانوان با ارائه ۱۵۲ اثر 
بیشترین آثار را به دبیرخانه جشنواره ایده های برتر البرز 
این  به  اثر  آموزان ۸۹  دانش  آنکه  کردند ضمن  ارسال 

جشنواره فرستادند.
وی اظهار کرد: مراسم اختتامیه این جشنواره روز سه شنبه 
۲۰ آذرماه جاری برگزار می شود و از برترین ها تجلیل 

خواهد شد.
نبیونی گفت: سال ۱۴۰۲ از محل کمک هایی دولت در 
قالب تبصره ۱۶ اعتباراتی برای حمایت از ایده های دارای 

قابلیت تولید اولیه و ادامه کار اختصاص یافت .
وی بیان کرد: بنیاد نخبگان در مسیر توانمند سازی افراد 

ایده پرداز تسهیلاتی در نظر گرفته است.
به گشایش  اشاره  با  البرز  استان  نخبگان  بنیاد  رئیس 
نمایشگاه هفته پژوهش استان گفت: نمونه های موفق 
ایده های جشنواره برتر البرز مربوط به سال  های گذشته در 

نمایشگاه پژوهش ارائه شده است.
وی اظهار کرد: افرادی که در قالب ایده های برتر درخواست 
تسهیلات داشته باشند تا سقف یک میلیاردو۵۰۰ میلیون 
ریال تسهیلات دریافت می کنند و اگر ایده آنان به شرکت 
دانش بنیان و فناور تبدیل شود بین ۳۰ تا ۴۰ میلیارد ریال 

تسهیلات به آنان اختصاص می یابد.

مدیر منطقه ۴ شهرداری کرج گفت: با آغاز عملیات عمرانی 
و گشایش املاک در طرح تعریض بلوار ارم مهرشهر، گامی 
مهم در جهت بهبود وضعیت ترافیکی و روان سازی عبور و 

مرور در این منطقه برداشته شد.
حسین عطایی اظهار کرد: عملیات تخریب املاک واقع در 
مسیر طرح تعریض  بلوارارم در محدوده سه راه شهرداری تا 
خیابان اول شرقی طالقانی آغاز شد. این اقدام که با هدف 
بهبود وضعیت ترافیکی در این منطقه صورت می گیرد، 

گامی مهم در توسعه زیرساخت های شهری کرج است.

حسین عطایی، با اعلام این خبر، اظهار داشت: با تکمیل 
مراحل قانونی تملک املاک، اجرای عملیات  آغاز و پس از 
اتمام و گشایش مسیر، عملیات عمرانی و ترافیکی جدید با 

سرعت پیش خواهد رفت.
وی افزود: تکمیل این پروژه، تاثیر بسزایی در بهبود وضعیت 
ترافیکی در مناطق شمال به جنوب کرج خواهد داشت و 
تردد بین مناطق همجوار را تسهیل خواهد کرد. همچنین 
این طرح به ارتقای کیفیت زندگی و کاهش آلودگی هوا 

کمک شایانی خواهد کرد.

عطایی بیان کرد: بلوار ارم به عنوان یکی از شریان های 
اصلی ارتباطی مهرشهر، همواره با حجم بالای ترافیک مواجه 
بوده است. عملیات اجرایی این بلوار که از مدت ها قبل در 
دستور کار شهرداری کرج قرار داشت، با هدف رفع مشکلات 

ترافیکی و افزایش عبور از این مسیر طراحی شده است.
وی گفت: آغاز عملیات تخریب و گشایش در بلوار مهرشهر، 
گامی مهم در توسعه زیرساخت های کرج و بهبود کیفیت 
زندگی مردم است و با تکمیل این پروژه، شاهد تحولی بزرگ 

در وضعیت ترافیکی منطقه خواهیم بود.

در دهمین جشنوارۀ ایده  های برتر البرز؛ ۱۴ اثر شاخص برگزیده شد

با گشایش بلوار ارم؛ ترافیک مهرشهر روان  تر می شود

یاسمن یزدانی
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اصغر قلندری

حسن صانعی  پور

معضل بزرگ بسیاری از موسسات و ادارات در ایران فقدان مدیر است. به جرات باید 
گفت اکثر مدیران فعلی رؤسایی هستند که بدون در نظر گرفتن اصول مدیریت صرفا با 
سلایق شخصی و با روش های گوناگون مجموعه خود  را اداره می کنند. در این شرایط 
به نظر می رسد دولتمردان ایران باید در اندیشه پرورش مدیر از بین نخبگان کشور باشند. 
نیروهایی که به طور اختصاصی در این زمینه آموزش های لازم را دیده و در کارگاه های 
مدیریت روش های مختلف مدیریت را بیاموزند و آنگاه به بدنه مدیریت ایران اضافه شوند. 

جای تاسف است که هر مدیری که سرکار می آید با حذف و اضافه های ریز و درشت تمام 
مجموعه  تحت امر خود را به هم ریخته و بعد از مدتی آن را تحویل مدیری دیگر می دهد. 
در این بین مدیرانی هم هستند که صرفا در فکر منافع خود بوده و ناجوانمردانه شرایط را 
به نفع خود تغییر می دهند. در باب مدیریت درست مطالب زیادی به رشته تحریر درآمده 
و اما در همان مقالات و مجلات و سایت ها باقی مانده است. وقت آن است در خصوص 

مدیریت درست، اقدامات جدی را مد نظر داشت.

مسئلۀ سوء مدیریت

»وزیر ورزش« در نشست معاونان استانی تأکید کرد؛

ورزشدرمسیرسمزدایی!؟
دیدگاه

یاد  به  را  ما  جوانان،  و  ورزش  وزیر  دنیامالی،  اخیر  اظهارات 
گذشته ای نه چندان دور انداخت؛ زمانی که بارها در نوشته هایمان 
به حضور مدیران غیرورزشی در رأس امور ورزش کشور اشاره 
کردیم. همان موقع گفتیم که دلیل برخی نابسامانی های ورزش، 
افرادی است که به دلیل برخی روابط، وارد حوزه های  حضور 

ورزشی شده اند، بدون آنکه از جنس ورزش باشند.
همواره تأکید کردیم که تلاش ها باید بر این متمرکز باشد که 
مدیرانی تحصیل کرده و از دل ورزش، مسئولیت امور را برعهده 

بگیرند.
رأس  در  دنیامالی  احمد  با گذشت چند سال، حضور  اکنون، 
وزارت ورزش و جوانان و سخنان او درباره لزوم بهره گیری از افراد 
تحصیل کرده ورزشی به جای غیرورزشی ها، امید را در دل قهرمانان 
و مدال آوران جهانی که خود دارای تحصیلات دانشگاهی هستند، 

زنده کرده است.

ورزش باید سم زدایی شود
وزیر ورزش و جوانان با تأکید بر اینکه »ورزش باید سم زدایی 
و  باشند  عاشق  که  دارد  نیاز  افرادی  به  »ورزش  گفت:  شود«، 

شبانه روز برای آن تلاش کنند«.
دنیامالی معتقد است که برای ایجاد تحول، کار تیمی و اجماع 

ضروری است و نمی توان به تنهایی تغییرات اساسی ایجاد کرد.
نشست معاونان ورزشی ادارات کل استان ها روز گذشته، ۱۷ 
آذرماه، با حضور وزیر ورزش و جوانان در محل وزارتخانه برگزار شد.

احمد دنیامالی در این نشست، خطاب به معاونان ورزشی ادارات 
کل استان ها، اظهار داشت: »یکی از مهم ترین و اساسی ترین 
موضوعات حوزه ورزش، بحث انضباط است. هیچ دستگاه و 
سیستمی بدون انضباط و قانون مداری به جایی نمی رسد. شما 

باید ادارات شهرستان ها را به بهترین شکل مدیریت کنید«.
وی افزود: »ورزش باید سم زدایی شود و به افرادی نیاز دارد که 
عاشق باشند و شبانه روز برای آن تلاش کنند. در ورزش باید کار 
کرد و به دنبال جایگاه نبود. استان ها باید در زمینه قهرمان پروری 
از روستاها و  به صورت جدی تری فعالیت کنند. قهرمانان ما 
شهرهای کوچک می آیند و اگر برنامه ای برای استان خود نداشته 

باشیم، موفق نخواهیم شد. عملکرد مدیران استانی را با دقت 
کار می کنند حمایت  که خوب  آن هایی  کرد؛  دنبال خواهیم 
می شوند، اما رفتارمان با استان هایی که مطابق انتظار عمل 

نمی کنند متفاوت خواهد بود«.

قانون مداری و مقابله با فساد
وزیر ورزش ادامه داد: »نمی پذیریم کسی از سیستم پول بگیرد 
و در محل کار حاضر نشود. قانون شکنی فساد می آورد. واحد 
تخلفات اداری فعال خواهد شد و با بی انضباطی برخورد می کنیم. 
در حوزه های قهرمانی و همگانی باید انضباط داشته باشیم. ورزش 
همگانی باید از وضع فعلی خارج شود و نباید تنها به برگزاری 
همایش های پیاده روی اکتفا کنیم. باید در این حوزه به صورت 

زیربنایی کار کنیم و عقب ماندگی استان ها را برطرف کنیم«.
در  را  قانون  هستند  موظف  »استان ها  کرد:  تأکید  دنیامالی 
انتخابات هیئت ها رعایت کنند. ادارات کل باید پس از ثبت نام 
در موعد مقرر و طبق جدول زمان بندی، انتخابات را برگزار کنند. 
هیئت هایی که چندین سال فعالیت ندارند و کارایی لازم را از 
دست داده اند، باید منحل شوند؛ در این راستا نباید تعارفی وجود 

داشته باشد«.

آمایش سرزمین و تعامل با دانشگاه ها
وزیر ورزش و جوانان با اشاره به طرح آمایش سرزمین گفت: 
»همکاران ما در استان ها باید در خصوص بُرش استانی این 
طرح با رضا شجیع و تیم همراه او همکاری کنند تا بررسی ها 
به طور دقیق انجام شود. این طرح باید مبنای کار باشد و نیازمند 

نرم افزاری هستیم که چندین سال کارایی داشته باشد«.
با  بیشتری  تعامل  باید  استان ها  کل  »ادارات  افزود:  وی 
دانشگاه ها، به ویژه دانشکده های تربیت بدنی، داشته باشند و در 
زمینه مطالعات میان بخشی بیشتر کار کنند. مدیران استانی باید 

برنامه های اجرایی مشخصی ارائه دهند«.

توسعه رویدادهای منطقه ای
دنیامالی با تأکید بر برگزاری رویدادهای منطقه ای در استان های 
مرزی گفت: »رویدادهای منطقه ای باید در استان های مرزی 
دنبال شود. برای مثال، استان گلستان با ترکمنستان و سیستان 

و بلوچستان با پاکستان می توانند تبادلات ورزشی داشته باشند«.
وی درباره مشکلات هیئت های ورزشی گفت: »تا پایان سال، 
وضعیت هیئت هایی که با سرپرست اداره می شوند، مشخص 
کرد.  خواهم  ورود  نیز  خودم  نیاز،  صورت  در  و  شد  خواهد 
نظم  بدون  زیرا  باشند؛  داشته  نظم  باید  ورزشی  هیئت های 

نمی توان به اهداف موردنظر دست یافت«.

نظارت بر اماکن ورزشی و ظرفیت آموزش و پرورش
کرد:  تأکید  ورزشی  اماکن  تعطیلی  درخصوص  ورزش  وزیر 
مجموعه های  به ویژه  ورزشی  اماکن  تعطیلی  »مسئولیت 
تازه تأسیس، بر عهده مدیران کل است و پذیرفتنی نیست. این 

مجموعه ها می توانند به توسعه ورزش کمک کنند«.
وی همچنین گفت: »ظرفیت آموزش و پرورش، ظرفیتی مغفول 
است. با بیش از ۳۰ هزار دبیر ورزش، اگر حتی ۲۰ درصد از آن ها 

جذب شوند، تحولات بزرگی رخ خواهد داد«.

مولدسازی و مدیریت مالی
دنیامالی در خصوص مولدسازی گفت: »این مسئله برای ما 
اهمیت زیادی دارد و باید با رعایت فرآیندهای قانونی، ارزش 
افزوده ای ایجاد کنیم. همچنین باید به دنبال راهکارهایی باشیم 

تا از نظر مالی بتوانیم خودکفا شویم«.
در پایان، وزیر ورزش و جوانان تأکید کرد: »ورزش نباید به محلی 
برای سوءاستفاده افراد غیرورزشی تبدیل شود. تجربه نشان داده 
که این افراد برای ورزش آفت هستند. ورزش برای مردم یک 
دلخوشی است و همان طور که مقام معظم رهبری فرمودند، باید 

آن را جدی بگیریم.«

در باب معضل بازار انرژی

ایران در بحران ناترازی و کسری تامین برق، گاز، بنزین 
و گازوئیل به سر می برد. معمولا اولین راهکاری که به 
ذهن مدیران ارشد و تصمیم سازان و تصمیم گیران خطور 
می کند این است که راهکار همه این معضلات صرفا در 
اثبات  بوضوح  اما  است.  تولید  افزایش  و  سرمایه گذاری 
با  بلکه  نیست  تولید  افزایش  چاره  راه  تنها  که  می شود 
این مسائل  نیز می توان بخش عمده  روش های دیگری 
و معضلات را حل کرد. افزایش مصرف غیر بهینه حامل 
های مختلف انرژی از یک سو و عدم تکافوی میزان تولید 
با رشد مصرف به دلیل وجود محدودیت ها از سوی دیگر، 
کشور را با چالش رو به گسترش ناترازی انرژی روبرو کرده 
است. هرچند افزایش ظرفیت تولید و مدیریت و بهینه 
راه حل پیش روی این معضل  انرژی دو  سازی مصرف 
هستند، اما به دلیل بین النسلی بودن منابع انرژی، نیاز 
پایدار  سازی،  بهینه  های  طرح  کمتر  گذاری  سرمایه  به 
بودن انرژی حاصل از بهینه سازی و محدودیت در منابع 
اولویت  باید در  بهینه سازی  انرژی و مالی در دسترس، 
گیرد.  قرار  تولید  افزایش  های  طرح  به  نسبت  بالاتری 
یکی از ابزارهای مهم در بهینه سازی، بازار بهینه سازی 
انرژی و محیط زیست است که براساس ماده )۳( آیین 
نامه اجرایی ماده )۱۲( قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر 
در سال ۱۳۹۶ ایجاد شد. اساس کار بازار اختلاف تعرفه 
بخشی و زمانی انرژی است که باعث می شود طرح های 
بهینه سازی در بخش های مصرفی با تعرفه پایین توجیه 
پذیر شود. بررسی عملکرد بازار نشان می دهد با گذشت ۷ 
سال از تصویب آن، تاکنون هیچ گواهی صرفه جویی صادر 
اقتصادی  انگیزه  نبود  بوده است.  نشده و بدون عملکرد 
ارزی، عدم تضمین در صدور و خرید  به دلیل نوسانات 
گواهی صرفه جویی و ابهام در تحویل حامل انرژی معادل 
گواهی به دلیل نبود ظرفیت و برخی ایرادها در فرایند ارائه 
تا تصویب طرح ها در بازار از جمله مهم  ترین دلایل بدون 

عملکرد بودن بازار بوده است.

افزایش نرخ جریمه  باعث 

کاهش تصادفات نشد

رئیس پلیس راهور فراجا با بیان اینکه با وجود افزایش نرخ 
جریمه ها، هیچ تغییر محسوس و قابل توجهی در کاهش 
نرخ  در  تغییرات  گفت:  است،  نشده  مشاهده  تصادفات 
جریمه ها به تنهایی نمی تواند باعث کاهش حوادث ترافیکی 
شود و برای این منظور باید مجموعه ای از اقدامات فرهنگی، 
آموزشی، نظارتی و زیرساختی به طور همزمان به کار گرفته 

شود.
سردار سیدتیمور حسینی روز گذشته در جمع خبرنگاران 
بهبود  به  نمی توان  آرزو  و  تعارف  با  که  داد  هشدار 
وضعیت موجود دست یافت و از دستگاه های مختلف 
کشور خواست تا در راستای کاهش تصادفات و ارتقای 
اجرا  به  را  و مؤثر  اقدامات عملی  نقل،  و  ایمنی حمل 

بگذارند.
رانندگی در کشور  آمار نگران کننده تلفات  با اشاره به  وی 
و با اشاره به اینکه در سال گذشته بالغ بر ۲۰ هزار نفر از 
هموطنانمان در حوادث ترافیکی جان خود را از دست دادند 
، تصریح کرد: این میزان تلفات، علاوه بر آسیب های جانی، 
موجب وارد شدن خسارات هنگفت به خانواده ها و جامعه 
می شود که باید به عنوان یک اولویت ملی مورد توجه قرار 

گیرد.
این مقام ارشد انتظامی کشور در ادامه با تأکید بر اینکه 
راهکارهای کاهش تصادفات و ارتقای ایمنی حمل و نقل، 
پیچیده و دور از دسترس نیست، به چند عامل کلیدی اشاره 
کرد که باید به طور هماهنگ و برنامه ریزی شده در دستور 

کار قرار گیرند.

انرژی

سارا نصرتی

نزنی، می خوری!
این قاعده فوتبال است. پرسپولیس در فصل جاری، 
بازی های  وجود  با  آسیا،  قهرمانان  لیگ  در  به ویژه 
خوبش، آن قدر نمی زند و آن قدر گل خراب می کند که 

دست آخر بازنده از مستطیل سبز خارج می شود!
این ضعف پرسپولیس حتی به لیگ هم کشیده شده 
است. در بازی با نساجی، پرسپولیس آن قدر نزد و آن قدر 
موقعیت های مسلم گلزنی را خراب کرد که در نهایت، 

مقابل یک تیم ته جدولی بازنده میدان را ترک کرد!
عملکرد پرسپولیس مقابل نساجی را نه یک بار، بلکه 
چندین بار تماشا کنید. مگر یک تیم در یک مسابقه 
تعداد  کند؟  خلق  می تواند  گلزنی  موقعیت  چند 
تیم  این  چرا  بشمارید!  را  پرسپولیس  موقعیت های 

این همه موقعیت را به سادگی از دست می دهد؟

آری! پرسپولیس تمام کننده ندارد.
بازیکنانی  رفت.  دیپورت شده ها  سراغ  چون  چرا؟ 
اشباع شده را به خدمت گرفت که دیگر نه تشنه گل زدن 
هستند و نه برای مطرح شدن انگیزه ای دارند؛ حتی 

بازیکنان خارجی اش!
فراهم کرد؟  را  بازیکنان  این  انتقال  زمینه  چه کسی 
پشت پرده چنین نقل و انتقالاتی چه بوده و هست؟ 
چرا از وقتی گاریدو را مجبور کردند به »قلعه عقاب ها« 
در  پرسپولیس  کند،  دیدار  »دوزاری ها«)!(  با  و  برود 

سراشیبی قرار گرفت؟
چرا کسانی که هنوز بابت »صندوق عقب پیکان« از 
پرسپولیس طلبکارند )!( از گاریدو بابت کوچینگ های 
بی مورد و البته معنادارش ایراد می گیرند و موج سازی 

می کنند؟ دردشان چیست؟
ای کاش جعفر خان کاشانی زنده بود.

جان کلام این است که تا وقتی برخی افراد در قامت 

هیئت مدیره و مدیرعامل، عکس گرفتن با »دوزاری ها« 
قرار  تعالی  مسیر  در  پرسپولیس  می دانند،  افتخار  را 

نخواهد گرفت.

نیشِ هوادارای کاش جعفر کاشانی زنده بود؛ پرسپولیس تمام کننده ندارد!

مجید سعیدی
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دبیرخانه نهمین فستیوال رقابتی »پیانو کلارا« مهلت ارسال آثار به این رویداد را تا هشتم دی ماه تمدید کرد.
نهمین دوره فستیوال رقابتی »پیانو کلارا« در پنج رده سنی؛ گروه الف: ۶ تا ۹ سال، گروه ب: ۱۰ تا ۱۳ سال، گروه ج: ۱۴ تا ۱۶ سال، گروه د: ۱۷ تا ۲۰ سال و گروه ه: ۲۱ تا ۲۴ سال 
iranhmusic. با حضور هیات داوران دی ماه امسال برگزار خواهد شد. متقاضیان شرکت در این فستیوال ابتدا باید به منظور نام نویسی به سایت خانه موسیقی ایران به نشانی
ir مراجعه کنند و لازم است یک قطعه از دوره باروک )باخ، هندل( موومان اول از سونات دوره کلاسیک )هایدن، موتسارت، بتهوون( و یک قطعه از دوره رمانتیک یا مدرن )قرن 

بیستم( حفظ و به صورت تصویری ضبط کنند.

مهلت ارسال آثار به نهمین فستیوال »پیانو کلارا« تمدید شد

فرهنگی

نمای ثابتی از یک ساعت دیواری می  بینیم که صدای عقربه  هایش 
توجه ما را به اهمیت یک لحظة مهم جلب می  کند. آرام آرام 
صدای حیوانات مختلفی به گوش می  رسد و ناگهان تکان  های 
شدید دوربین و افتادن ساعت بر زمین و در یک کلام، فروپاشی! 
این تیتراژ و البته پرولوگ بسیار شخصی کیانوش عیاری پیش از 

تیتراژ، عصاره  ای از زبان دراماتیک فیلم را عیان می  کند.
از پرولوگ متوجه می  شویم که »بیدار شو آرزو« حدیث نفس 
فیلم ساز در روزهای تلخ وقوع زلزله بم بوده است و همانطور که 
خودش در مصاحبه  هایش هم گفته، او به همراه همکاران سریال 
»روزگار قریب«، بدون داشتن فیلم نامة مشخصی در همان روزهای 
ابتدایی فاجعه، به بم آمده  اند تا حسی که از این رویداد گرفته 
را بی  واسطه بر پردة نقره  ای بدمند و بر همین مبناست که همه 
چیز در این فیلم تا این حد طبیعی و رئال بنظر می  رسد. کل 
خمیرمایة فیلم در دو عنصرِ بداهه و ذوق غنی کیانوش عیاری 

خلاصه می  شود.
تیتراژ هم در وهلة اول با تاکید بر زمان دقیق وقوع زلزله بم، 
ناگهانی بودن این رویداد )و در نتیجه ساخت فیلم( را برجسته 
می  کند، سپس دقت تاریخی و وجه مستند کار را از همان ابتدا 
به ما نشان می  دهد و از همه مهم تر، نسبت به نمایش عریان و 
گل  درشت خشونت، تزریق دم دستی احساسات رقیق بر مخاطب 
و بازنمایی آسیب  های سخت افزاری زلزله، فاصله  گذاری می  کند. 
در نظر بگیرید که دوربین می  توانست قبل از لحظة وقوع زلزله 
از حیواناتی که فاجعه را حس کرده  اند، تصاویری ضبط کند و یا 
از خواب پریدن و تقلای آدم  های داخل خانه را نشان دهد، ولی 
دوربین عیاری در این تیتراژ و کل فیلم، نجیب و خویشتن  دار است 

و سعی می  کند در لفافه حسش را منتقل کند.
»بیدار شو آرزو« یک داکیودرام تاثیرگذار است. فیلم با محوریت سه 
سوژه که با یکدیگر آمیختگی داستانی و تماتیک دارند، تصویری 
دردناک از زلزله بم را نشان می  دهد. یک معلم غیربومی، یک 
زندانی خوش قلب و یک کودک. هر سه نفر بر اثر زلزله درگیر بحران 
می  شوند و همین عامل سرنوشتشان را به همدیگر پیوند می  زند. 
عیاری با وجود اینکه از قبل فیلم نامة مشخصی نداشته، در ایجاد 
انسجام مضمونی و روایی موفق شده است ولی کارش در ایجاد 

کشش کافی و پرورش داستان، لنگ می  زند.
انسجام مضمونی فیلم از طریق تاکید بر سرنوشت کودکان حفظ 
می  شود. داستانک رعنا و مینا، یعنی همان دو دختر بچة زیر آوار، 
مرکز ثقل این مضمون است. ماجرای انتقال آن کودکی که کمردرد 
دارد توسط ریحانه )بهناز جعفری( به درمانگاه، شغل ریحانه که 

معلم دبستان است و ماجرای زن بارداری که ریحانه موقع تیمم 
اپیزود  دادنش متوجه می  شود جنینش زنده است، همگی در 
مربوط به ریحانه بر پایة این مضمون هستند. در اپیزود حبیب 
)مهران رجبی( نیز وابستگی شدید او به دخترش )آرزو( که زیر آوار 
فوت کرده و ما هرگز او را نمی  بینیم، سکانس درخشان پرسه زدن 
حبیب در تاریکی شب با نور چراغ قوه که کودکان را کنار آتش جمع 
می  کند و پیگیری حبیب برای درمان مینا، همگی با نخ تسبیح 
مضمون سرنوشت کودکان در زلزله، رویدادهای فیلم را منسجم 

می  کنند.
اما چیزی که به باور من ضعف عمده   در این فیلم است، کشش 
پایین داستان، افت ریتم از میانة فیلم و فقر دراماتیک نسبی 
فیلم نامه است که در مجموع، نمی  گذارد »بیدار شو آرزو« یک فیلم 
ممتاز و بسیار درخشان شود. شاید مجموع ایده  های مهم این 
اثر را می  شد در یک فیلم کوتاه گنجاند بطوری که شیرینی نبات 
ایده  های فیلم به اندازه کافی چشیده شود اما زمان استاندارد یک 
فیلم بلند باعث می  شود که در بخشی از کار، شاهد تکرار ایده  ها 
و لحظات مشابه باشیم. مثلا نگاه کنید به سراسیمگی مردم پس 
از زلزله که به ناله  ها و فریاد و کمک  خواهی اطرافیانِ خود توجه 
نمی  کنند، شلوغی درمانگاه  ها و بیمارستان  های صحرایی با کادر 
درمان مستاصلی که نمی  توانند به همه کمک کنند، دعوا بر سر 
استفاده از لودر یا گرفتن آذوقه یا حتی تهدید پزشک با سلاح سرد، 
تلاش برای بیرون آوردن آدم  ها از زیر آوار و... که همگی لحظاتی 
هستند که در فیلم بارها تکرار می  شوند و این تکرار باعث می  شود 

که از تاثیر و بداعت هرکدام کم شود.
اشاره کردم،  آن  به  تیتراژ  یک ویژگی مهم فیلم که در تحلیل 
فاصله گرفتن از خشونت عریان و سانتی مانتالیسم است که هر 
فیلمی با موضوع زلزله، پتانسیل زیادی دارد که گرفتارش شود. در 
»بیدار شو آرزو« فیلم ساز از قصد، دفن شدن خانوادة حبیب، جنازة 
پدر و مادر مینا در زیر آوار یا لحظة دفن آن  ها را نشان نمی  دهد، 
همچنین در سکانس  های بیمارستان و درمانگاه، تا حد امکان 
خون و جراحت به تصویر نکشیده و ضجه زدن یا بی  تابی حبیب که 
عزیزانش را از دست داده نیز کنترل شده و اندک است. فیلم بیشتر 
بر تبعات روحی افراد پس از فاجعه تاکید دارد؛ در قیاس با ابعاد 
سخت افزاری و خشن زلزله. مثلا اینکه حبیب در چند جای فیلم، 
گویی مرگ آرزو را باور نکرده و با او صحبت می  کند. اتفاقا یکی از 
میزانسن  های درخشان فیلم مربوط به همین مسئله است. جایی 
که حبیب پشت وانت نشسته، جنازه عزیزانش را لای پتو قرار داده 
و دوربین یک نمای های  انگل از جنازه  های مختلفی که بر روی 
جسد آرزو قرار می  گیرند، می  گیرد و حبیب بدون اینکه ما او را 
ببینیم، اعتراض می  کند و دوست ندارد وزن دیگران بر روی جسد 
دخترش قرار بگیرد و شاکی می  شود از اینکه در آخرین لحظاتی 
که کنار آرزو حضور دارد، چیزی بین او و دخترش فاصله بیندازد. 
کافی بود دوربین عیاری در این لحظه از اشک ریختن حبیب 
کلوزآپ می  گرفت تا همه چیز خراب شود ولی او چنین نمی  کند و 
تمرکز قاب را بر انباشته شدن وانت با جنازه  هایی که لای پتوهای 
خوش  رنگ پیچیده شده  اند می  گذارد و حس حسرت حبیب را با 
نشان ندادن چهره او بسیار تشدید می  کند. لحظه  ی عمیقی است 
که نحوة دیالوگ ادا کردن مهران رجبی نیز در تاثیرگذاری آن بسیار 
موثر می  باشد. »چرا می ذاریش روی آرزو؟ اونطرف بذار دیگه! ... 
پاشو بابا، پاشو دخترم... پاشو دارن می  برنت بهشت زهرا.« این چند 
جملۀ ساده شاید یکی از بهترین لحظات بازیگری کل کارنامة رجبی 
باشد. او بدون آه و ناله، با همان لحن خودمانی و طبیعی همیشگی 

خودش که درنقش  های طنزش هم دیده  ایم، معجزه می  کند.
یک سکانس درخشان دیگر از ترکیب میزانسن خویشتن  دار عیاری و 
بازی خودمانی رجبی، پرسه زدن حبیب در سیاهی شب با نور چراغ 

قوه است. آنجا نیز قرار است یکی از دردناک  ترین و تکان  دهنده  ترین 
اتفاقات زلزله را ببینیم. یک لانگ تیک داریم از نمای نقطه نظر مامور 
هلال احمر که نور چراغ قوه  اش را به سمت حبیب گرفته و او را 
دنبال می  کند. حبیب ابتدا در گفتگو با یک دختر بچه که بالای جسد 
والدینش نشسته، متوجه می  شود که برادر دخترک توسط یک غریبه 
با موتورسیکلت دزدیده شده، سپس دخترک را بغل می  گیرد و مسیر را 
ادامه می  دهد و ما با نور چراغ قوه او را دنبال می  کنیم تا به جسد مردی 
می  رسیم که مشخص می  شود بخاطر غم ازدست دادن عزیزانش با چاقو 
خودکشی کرده است و حبیب حسرت می  خورد که کاش خودش هم 
همین کار را کرده بود. در ادامه هم با وقفه  ای کوتاه، همین میزانسن 
تکرار می  شود. حبیب به همراه ریحانه و مامور هلال احمر به دنبال 
بقیة بچه  ها می  روند تا آن  ها را هم کنار آتش بیاورند. در همین جاست 
که حبیب متوجه می  شود عده  ای در حال دزدی از مردگان هستند 
و یا دخترکی را پیدا می  کند که از سرما تلف شده است. تمام این 
اتفاقات را می  توانستیم در روشنایی روز ببینیم و عیاری می  توانست 
با گرفتن کلوز آپ و نماهای واضح از سوژه  ها، حسی عریان اما نسبتا 
خنثی ایجاد کند و سکانسی معمولی بسازد ولی چنین نکرده است. 
سیاهی شب علاوه بر اینکه، دلهره و ترسی اسرارآمیز از فاجعه می  سازد، 
از سوژه  ها نیز فاصله  گذاری می  کند و حرارت اتفاقات این سکانس را 

غیر مستقیم به ذهن مخاطب می  تاباند.
یک مفهوم جالب در فیلم وجود دارد که از پیشینه حبیب به 
عنوان یک زندانی می  آید. در فیلم می  بینیم که با وقوع زلزله و 
خرابی دیوارهای زندان، تمامی زندانیان فرار می  کنند و فیلم ساز در 
نمای معرف از حبیب، یک فاصله معنادار بین او و دیگر زندانیان 
می  اندازد که به گمانم تاکیدی بر شخصیت صالح و شریف حبیب 
است که چه بسا همان ابتدا نیز نه به قصد فرار از زندان بلکه برای 
نجات جان عزیزانش از زلزله، زندان را ترک می  کند. اما چیزی که 
در ماجرای حبیب و زندان ظرافت دارد، یک تلنگر بر مفهوم اسارت 
و آزادی است. حبیب بعدها وقتی عزیزانش را از دست می  دهد 
و در یک تلخی بی  پایان گرفتار می  شود، در اواخر فیلم به زندان 
بازمی  گردد تا خودش را معرفی کند. در آنجا گویی حبیب دیگر 

برایش فرقی نمی  کند که آزاد باشد یا زندانی. زلزله هر چیزی که او 
داشته را از بین برده و انگار زندان برای حبیب به جای آنکه خراب 
شده باشد، مساحت بیشتر پیدا کرده و کل دنیا را شامل شده است. 
این ژرف  نگری عیاری در مفهوم آزادی و اسارت البته در فیلم چندان 
مورد تاکید قرار نگرفته و کاش بیشتر پرداخت می  شد. چون ایده  ی 
دراماتیکی فراتر از »اولین چیزی که درباره زلزله به ذهن می  رسد« 

در خودش دارد.
پایان فیلم نیز در خودش ایده  ای درخشان و فراتر از »دم دستی  ترین 
پایانی که درباره زلزله به ذهن می  رسد« دارد. فیلم ساز می  توانست 
یک نوزاد نشان بدهد و امیدی کاذب و دلخوش  کنک رقم بزند و 
یا با حضور حبیب بر سر مزار آرزو و آه و ناله فیلمش را تمام کند. 
ولی باز یک پایان نسبتا معلق تاثیرگذار انتخاب کرده است. ابتدا 
در صحنه  ای که ریحانه تخته سیاهی را فراهم می  کند و مدرسه را 
دوباره راه می  اندازد، نگاهی کیارستمی  وار با تم »زندگی ادامه دارد« 

می  بینیم که خصوصا در نوشته  های روی تخته نمود دارد.
اما در این سکانس صرفا یک مفهوم »زندگی ادامه دارد« ساده و 
تک بعدی نمی  بینیم؛ چون از یک طرف، متوجه می  شویم که مینا 
دچار قطع نخاع شده است و از طرف دیگر، ریحانه نوشته  های روی 
تخته را پاک می  کند تا درس جدیدی را شروع کند اما تاکید می  کند 
که »به نام خدا«ی نوشته شده بر تخته را برای یادگاری نگه می  دارد 
که ظاهرا توسط یکی از قربانیان زلزله بر سیاهی تخته ماندگار شده 
است. اینجا در عین حال که مفهوم »زندگی ادامه دارد« را می  بینیم، 
احساس حسرت گذشته و جای زخم پررنگی که از زلزله باقی مانده 
را هم حس می  کنیم و این موضوع اجازه نمی  دهد پایانی سراسر 
مفرح و امیدبخش داشته باشیم. درباره حبیب نیز در ادامه، چیزی 
مشابه می  بینیم که البته رندانه  تر و غیر مستقیم  تر است. مردی که 
در چادری همچون زندان دراز کشیده و گرچه آب و کنسرو برای 
خوردن برای خودش می  آورد و غریزة بقای خود را ارضا می  کند، اما 
فکر عزیزانش و حسرت زندگی از دست رفته  اش دست از سرش 
برنمی  دارد. جایی که فیلم ساز ما را با این سوال محوری، معلق رها 

می  کند: آرزوی مرگ یا استمرار زندگی؟

تأملی بر وجوه رئالیسم در کارنامۀ کیانوش عیاری با تمرکز بر »بیدار شو آرزو«؛

آرزوی مرگ یا استمرار زندگی؟

دست  به  نقد

مهران زارعیان

از پرولوگ متوجه می  شویم که »بیدار شو 
آرزو« حدیث نفس فیلم ساز در روزهای 

تلخ وقوع زلزله بم بوده است و همانطور که 
خودش در مصاحبه  هایش هم گفته، او به 

همراه همکاران سریال »روزگار قریب«، بدون 
داشتن فیلم نامة مشخصی در همان روزهای 

ابتدایی فاجعه، به بم آمده  اند تا حسی که از 
این رویداد گرفته را بی  واسطه بر پردة نقره  ای 

بدمند و بر همین مبناست که همه چیز در این 
فیلم تا این حد طبیعی و رئال بنظر می  رسد



6 اقتصاددوشنبه 19 آذر 1۴0۳      شمارگان 1702

»علی  اصغر نوایی« -سخنگوی شرکت گاز استان تهران- گفت: مصرف گاز این استان در ۲۴ ساعت گذشته نسبت به مدت مشابه پارسال ۳۴ درصد افزایش یافت. مصرف گاز در استان تهران، طی ۲۴ 
ساعت گذشته به بیش از ۱۰۶ میلیون مترمکعب در روز رسیده که این مقدار مصرف نسبت به مدت مشابه پارسال ۳۴ درصد افزایش داشته است. با توجه به پایداری جبهه هوای سرد در روزهای آینده، 

از مردم تقاضا داریم با مدیریت مصرف ما را در گازرسانی پایدار به نقاط سردسیر کشور همراهی کنند.
تازه ترین گزارش شرکت ملی گاز ایران نشان می دهد که ۶۶ درصد از گاز طبیعی تحویلی به شبکه سراسری در روز جمعه )۱۶ آذر( به بخش خانگی، تجاری و صنایع جزء اختصاص یافت که نسبت 

به روز مشابه پارسال ۲۰ درصد افزایش داشته است.

افزایش ۳۴ درصدی مصرف گاز در پایتخت

»دنیای هوادار« بررسی می  کند؛

افزایشسرمایهبانکهاراهگشایصنعتساختمانخواهدبود؟
مسکن

یکی از اقدامات اساسی که می تواند راهگشای حل مشکلات 
مسکن و پیش برنده طرح های ساختمان سازی باشد، پرداخت 
تسهیلات مسکن از سوی بانک ها و به ویژه بانک مسکن است. 
با توجه به عملکرد مناسب این بانک نسبت به دیگر بانک ها، 
کارشناسان افزایش سرمایه بانک مسکن در شرایط فعلی را به 

عنوان یک راهکار، مثبت ارزیابی می کنند.
بابت  راه و شهرسازی  از وزارت  انتقادات  روزهای گذشته  در 
ساماندهی بازار مسکن بالا گرفت. منتقدان و به ویژه نمایندگان 
مجلس می گویند با اینکه چند ماه از روی کار آمدن دولت 
چهاردهم می گذرد، اما هنوز هم خبری از برنامه های دولت برای 

ساماندهی به بازار مسکن نیست.
این در حالی است که ۱۶ آبان ماه امسال »فرزانه صادق« وزیر راه 
و شهرسازی در حاشیه نشست هیات دولت در جمع خبرنگاران 
با بیان اینکه در پنج سال گذشته فقط ۲۰ هزار واحد مسکونی 
تحویل مردم شده است، خاطرنشان کرد: بقیه واحدها در مراحل 

مختلف فونداسیون، سفت کاری، نازک کاری و غیره است.
وی تاکید کرد: آنچه مهم است دولت چهاردهم به تعهدات ایجاد 

شده برای مردم پایبند است.
صادق ادامه داد: علاوه بر آن منابع برنامه هفتم توسعه نیز باید 
تامین شود و پیگیر هستیم همه آنچه در این برنامه گفته شده 

پیگیری شود.
برخی طرح های  از  راه شهرسازی  وزیر  بازدید  همچنین طی 
 ،۱۱ و  فازهای ۹  در  پردیس  شهرستان  مسکن  ملی  نهضت 
مشاهدات نشان داد این واحدها که سال گذشته و در دولت 
سیزدهم افتتاح شده بود از مشکلاتی همچون نداشتن آسانسور، 

آماده نبودن شبکه معابر، سیم کشی و حتی در و پنجره و عدم 
انجام محوطه سازی رنج می برد، اما با این وجود افتتاح شده بود.

در این راستا، یکی از اقدامات اساسی که می تواند راهگشای حل 
مشکلات و پیش برنده طرح های مسکن سازی باشد، پرداخت 
تسهیلات مسکن از سوی بانک ها و به ویژه بانک مسکن است. 
بررسی ها نشان داده از بین ۲۵ بانک کشور که در زمینه مسکن 
تعهداتی داشته اند، بانک مسکن بهترین عملکرد را داشته است.
مطابق آمارهای بانک مرکزی ۱۷ بانک در خصوص پرداخت 
تسهیلات ساخت مسکن در نهضت ملی مسکن عملکرد صفر 
داشته اند. برپایه این آمارها، بانک های اقتصاد نوین، ایران زمین، 
گردشگری، موسسه ملل، کارآفرین، شهر، سامان، پست ایران، 
دی،  تعاون،  توسعه  کارگران،  رفاه  آینده،  پارسیان،  پاسارگاد، 
کشاورزی، خاورمیانه و سرمایه در مشارکت در طرح نهضت ملی 

مسکن صفر بوده است.
قانون جهش تولید مسکن از سال ۱۴۰۰ ابلاغ شده است، اما 
امتناع  تسهیلات ساخت مسکن  پرداخت  از  بانک ها  برخی 
می کنند.  قانونگذار در این زمینه جرایمی در نظر گرفته که باید به 
صندوق ملی مسکن واریز شود. در دو سال و نیم گذشته میزان 

این جرایم به بیش از ۳۰۰ هزار میلیارد تومان رسیده است.
در این زمینه یکی از نمایندگان مجلس با بیان اینکه تسهیلات 
مسکن کلا باید در اختیار بانک مسکن باشد، گفت: همه بانک 
ها باید ۲۰ درصد منابع خود را در اختیار بانک مسکن قرار دهند 

و این بانک منابع را توزیع کند.
»ابراهیم نجفی« با اشاره به گزارش دیوان محاسبات در خصوص 
تسهیلات بخش مسکن گفت: بر اساس این گزارش از ۲۵ بانک 
کشور، تنها ۱۱ بانک در سال ۱۴۰۱ به تعهدات خود عمل کردند و 

۱۴ بانک به تعهدات خود عمل نکردند.

وی در خصوص چشم انداز اجرای افزایش سرمایه بانک مسکن، 
گفت: دولت قول داده بود سالی یک میلیون مسکن بسازد با 
آن که سه سال از اجرای این قانون گذشته، کل افرادی که 
در »سامانه تم« ثبت نام کرده و برای آن  ها زمین مشخص و 
منجر به صدور پروانه شده و پروژه تعریف شده، ۷۹۰ هزار واحد 
مسکونی است که از این رقم تاکنون ۳۴۰ هزار واحد قرارداد 

مشارکت با بانک مسکن بستند.
نجفی با بیان این که در زمینه تسهیلات بخش مسکن بالاترین 
تعهد مربوط به بانک مسکن بود، گفت: از بین این ۲۵ بانک 
کشور، بهترین بانکی که به تعهد خود عمل کرد، بانک مسکن 
بانک مسکن  بود. به همین دلیل تصمیم گرفتیم سرمایه 

افزایش پیدا کند.
بانک ها تسهیلات  که  بدان معناست  این  کرد:  اضافه  وی 
ندادند و اگر سرمایه بانک مسکن افزایش یابد، بانک تسهیلات 
بیشتری می دهد و این ۷۹۰ هزار واحد تحت پوشش قرار می 
گیرد. در این صورت تعهدات ایجاد شده و مسکن های قول داده 

شده، ساخته می شود.
نائب رئیس دوم کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی با 
بیان اینکه سال قبل قرار بود سرمایه این بانک ۱۰۰ همت افزایش 
یابد، تصریح کرد: با این حال این افزایش سرمایه که قرار بود از 
طریق مولدسازی، انتشار اوراق و غیره انجام شود، صورت نگرفت.

نجفی با تاکید بر اینکه در برنامه هفتم توسعه منابع این افزایش 
سرمایه پیش بینی شده است، گفت: بنده پیشنهاد دیگری هم 
دادم که تسهیلات مسکن کلاً در اختیار بانک مسکن باشد و 
سایر بانک ها ۲۰ درصد منابع خود را در اختیار بانک مسکن 

بگذارند و این بانک منابع را توزیع کند.
لزوم کمک به افزایش توان اعتباری و مالی بانک مسکن

همچنین »مسعود بیات منش« سرپرست معاونت مسکن و 
ساختمان وزارت راه و شهرسازی در خصوص ضرورت افزایش 
سرمایه بانک مسکن افزود: با توجه به قانون جهش تولید 
مسکن و ماده )۴( این قانون مبنی بر تخصیص ۲۰ درصد از 
تسهیلات شبکه بانکی به بخش مسکن و با توجه به تخصصی 
بودن این بانک در حوزه مسکن، برای اجرای طرح های حمایتی 
دولت در حوزه مسکن، کمک به افزایش توان اعتباری و مالی 

بانک مسکن امری ضروری است.
سرپرست معاونت مسکن و ساختمان گفت: با توجه به اینکه 
این بانک در اجرای قانون جهش تولید مسکن بیشترین مقدار 
تسهیلات را برای ساخت واحدهای مسکونی پرداخت کرده و 
این قانون با عدم همکاری مناسب برخی بانک های عامل مواجه 
شده است، در نتیجه توانمندی بانک مسکن برای ادامه روند 

تسهیلات دهی به حوزه مسکن بسیار حائز اهمیت است.

محمد ملک  دار

 
برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰۳۰۱۳ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم خدیجه فلاح فرزند مراد 
بشماره شناسنامه ۳۳ صادره از خلخال در یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۱۲۷.۲۵ مترمربع از پلاک ۲۰۵ فرعی از ۷ اصلی 
واقع در محمدشهر جعفرآباد خیابان گلستان کوچه لاله ۹ پلاک ۴۳۷ خریداری از مالک رسمی آقای شعبانعلی بیات محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.  تاریخ انتشار نوبت د وم: ۴ دی ۱۴۰۳   ۱۸۴۲۶۰۹
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

آقای امیر اژدری باستناد وکالتنامه ۱۰۶۰۵۴ مورخ ۷/۴/۱۴۰۳ از طرف وراث مرحوم توران توکلی فرشید و نیلوفر و شبنم و 
لیلا بهزادی باستناد حصر وراثت ۱۴۰۲۰۱۳۹۰۰۰۷۱۷۹۱۲۷ مورخ ۱۳/۲/۱۴۰۲ ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه تصدیق شده 
اعلام نموده است که سند مالکیت سه دانگ مشاع از ششدانگ یک دستگاه اپارتمان مسکونی به مساحت ۱۳/۱۳۱ مترمربع 
تفکیکی به شماره ۶۳۰۹۶ فرعی از ۱۷۰ اصلی مفروز از پلاک ۱۵۲۸۲ فرعی از اصلی مذکور واقع در اراضی حوزه ثبتی شهرستان 
کرج به شماره چاپی ۰۵۴۷۹۸ ذیل صفحه ۳۶۶ جلد ۳۰۵۶ مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده است. 
لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی 
وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت ده روز اعتراض 
خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم تا وفق مقررات عمل گردد بدیهی است چنانچه ظرف مدت مقرر 
اعتراضی واصل نشود و یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نگردد سند مالکیت المثنی طبق مقررات به متقاضی تسلیم 

خواهد شد. ۱۸۴۳۵۷۲
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرج

آگهیموضوعماده۳قانونوماده۱۳آئیننامهقانونتعیینتکلیفوضعیت
ثبتیواراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی-کرج)نوبتاول(

گهیفقدانسندمالکیت آ

آقای مجید شیرازی موید ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه تصدیق شده به علت سهل انگاری تقاضای صدور سند مالکیت 
المثنی از این واحد ثبتی نموده که برابر محتویات پرونده ثبتی سند مالکیت دو دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین 
با بنای احداثی به مساحت ۱۴۴ مترمربع قطعه ۳۶۵ تفکیکی به شماره ۳۸۷۷ فرعی از ۱۵۴ از اصلی مفروز از پلاک ۱۵۲۷ 
فرعی از اصلی مذکور واقع در اراضی حوزه ثبتی شهرستان کرج برابر سند قطعی شماره ۸۳۵۰۸ مورخ ۱۵/۱۰/۱۳۸۱ دفترخانه 
۹ کرج به میزان دو دانگ مشاع از ششدانگ به مجید شیرازی موید منتقل شده و سند مالکیت به شماره سریال ۰۴۰۷۹۹ 
صادر گردید لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی به ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه 
کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت 
ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم تا وفق مقررات عمل گردد بدیهی است چنانچه 
ظرف مدت مقرر اعتراضی واصل نشود و یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نگردد سند مالکیت المثنى طبق مقررات به 

متقاضی تسلیم خواهد شد. ۱۸۴۲۹۰۵
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک کرج

خانم سلماز مصباح پور ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه تصدیق شده به علت سهل انگاری تقاضای صدور سند مالکیت 
المثنی از این واحد ثبتی نموده که برابر محتویات پرونده ثبتی سند مالکیت سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب خانه به 
مساحت ۳۰۰ مترمربع قطعه ۵۷ تفکیکی به شماره ۴۲۹۶ فرعی از ۱۶۱ از اصلی مفروز از پلاک ۳۳۱۴ فرعی از اصلی مذکور 
واقع در اراضی حوزه ثبتی شهرستان کرج که برابر سند صلح شماره ۲۴۴۶۹ مورخ ۱۱/۰۹/۱۳۹۹ دفترخانه ۱۶۳ کرج به میزان 
سه دانگ مشاع از ششدانگ به سلماز مصباح پور منتقل شد و سند مالکیت به شماره سریال ۵۲۶۹۶۱ صادر گردید لذا مراتب 
به استناد تبصره یک اصلاحی به ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت ده روز اعتراض 
خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم تا وفق مقررات عمل گردد بدیهی است چنانچه ظرف مدت مقرر 
اعتراضی واصل نشود و یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نگردد سند مالكيت المثنى طبق مقررات به متقاضی تسلیم 

خواهد شد. ۱۸۴۳۵۸۵
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک کرج

گهیفقدانسندمالکیت آ

گهیفقدانسندمالکیت آ
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تیم فوتبال استقلال روز گذشته تمرین نکرد.
تیم فوتبال استقلال شنبه شب در هفته یازدهم رقابت های لیگ برتر در اهواز مقابل فولاد با ۲ گل به برتری رسید. با صلاحدید کادرفنی 
تیم استقلال، تمرین این تیم امروز تعطیل بوده و بازیکنان به استراحت خواهند پرداخت. دور جدید تمرینات آبی پوشان برای دیدار جام 
حذفی  فردا از سر گرفته خواهد شد. استقلال در مرحله یک شانزدهم نهایی جام حذفی روز چهارشنبه در ورزشگاه شهر قدس به مصاف 

مس کرمان خواهد رفت.

تمرین استقلال تعطیل شد

ورزشی

فوتبال در یک نگاه
گاهی احساس می شود فوتبال و متعلقات آن در ایران آنقدر 
بی اهمیت شده است که آیندۀ رو به رشدی را نمی توان برای 
آن متصور شد. این نکته را می توان در لابلای تصمیمات خُرد 
و کلانی دید که در آن فوتبال و حتی ورزش به حاشیه رفته 
است. انتخاب متصدیانی با چند شغل در راس فوتبال که 
دغدغه اصلی آنان صنعت عظیمی چون فوتبال نیست. عدم 
تعریف بودجه و برآورد هزینه های جاری از کوچک ترین جامعه 
فوتبال گرفته تا بزرگ ترین آن، نمونه ای از این بی توجهی مفرط 
نسبت به فوتبال است. در ادامه نگاهی به اخبار و حواشی 

فوتبال در چند روز گذشته خواهیم انداخت:

سرخابی ها و آغاز دوباره
سرخابی های پایتخت در هفته یازدهم لیگ برتر فوتبال ایران به 
مصاف نساجی مازندران و فولاد خوزستان رفتند. پیش  بینی ها 
نشان می داد که پرسپولیس در دیداری آسان موفق به شکست 
نساجی مازندران خواهد شد و استقلال در شبی سخت باید 
در اندیشه کسب حداقل امتیاز از اهواز باشد. اما آنچه در 
مستطیل سبز اتفاق افتاد چیز دیگری بود. شاگردان ساکت 
الهامی همچون بازی با استقلال، مقابل قرمزپوشان پایتخت 
بسیار منظم و با برنامه بازی کرده و با تک گل کوین یامگا 
موفق به شکست پرسپولیس شدند. مشکل پرسپولیس در عدم 
شناسایی ترکیب ثابت و همچنین عدم اعتماد به بازیکنانی 
چون یاسین سلمانی و سعید صادقی نیز مزید برعلت شد 
تا شاگردان گاریدو فرصت صدرنشینی را از دست بدهند. اما 
استقلال که در دو هفته اخیر متحول شده است، بازی را در 
اهواز بسیار امیدوارکننده آغاز کرد. دیداری که دو نیمه متفاوت 
داشت اما در نهایت با برتری دو بر صفر شاگردان موسیمانه 
به پایان رسید. به نظر می رسد آبی پوشان پایتخت از بحران 
هفته های نخست بیرون آمده و هم به لحاظ تاکتیک و هم 
قدرت بدنی پیشرفت کرده اند. پرسپولیس پس از شکست 
مقابل نساجی در رتبه سوم ایستاد و استقلال با چهار پله صعود  
رتبه هشتم جدول را به خود اختصاص داد تا بازی ها انتهای 

نیم فصل برای هر دو تیم حساس و نفس گیر شود.

آلوز و تمدید با تراکتور
است  توانسته  که  است  بازیکنی  دست  آن  از  آلوز  ریکادو 
توانایی های خود در فوتبال ایران نشان داده و در ترکیب تراکتور 
تبریز بدرخشد. در همین راستا و با توجه به تمدید قرارداد چند 
ستاره این تیم بحث تمدید قرارداد این بازیکن نیز مطرح شده 
است. آلوز در این خصوص گفته است: خوشحالم که ستاره 
های تراکتور توانستند با تراکتور تمدید قرارداد کنند چون برای 
ما مهم است که بازیکنانی مانند آن ها داشته باشیم. شرایط 
من متفاوت است و در حال صحبت هستیم. برای من بقیه 
تیم ها مهم نیستند. تا آخر قراردادم هستم اما نگرانش نیستم 
چون من کاملا و صد درصد درصد اینجا هستم. مردم می دانند 
که تراکتور همیشه برایم مهم بوده و قرارداد داشتن یا نداشتن 
با تراکتور فقط یک کاغذ است چون تراکتور برای من بزرگتر از 
یک کاغذ است. این نرمال است آن ها می خواهند اینجا بمانم و 
من هم می خواهم بمانم و خیلی خوشحالم. اینجا مثل خانه ام 

است. تا وقتی که بتوانم اینجا بمانم، می مانم.

بیرانوند و کلین شیت
علیرضا بیرانوند همیشه در کانون اخبار فوتبال ایران بوده است. 
ستاره  این روزهای فوتبال ایران موفق نشده است همچون 
گذشته دروازه خود را بسته نگه دارد و به قولی کلین شیت 
کند. دروازبان ملی پوش تراکتور در این خصوص معتقد است: 
کلین شیت دیگر مهم نیست. آنقدر برایم مهم نیست که حتی 
فصلی که سه گانه گرفتیم هم اصلا دستکش طلایی را هم 
نگرفتم. او درباره لباس کلین شیت هم گفته است: نمی دانم 
چه اتفاقی افتاد گفتند لباس کلین شیت. اصلا مهم نیست. 
من تمام بازی هایی که کلین شیت کردم، لباسم را هم بعد از 
بازی دادم. شما بازی سپاهان را ببین. ما ده نفره در اصفهان، 
سپاهان را بردیم و لباسم را دادم. یک بنده خدایی یک حرفی 
زد و من همان لباس را دیروز به او دادم و گفتم دعا کن بازی 
را با گل خورده ببریم. اصلا برایم مهم نیست. مهم موفقیت 

است.

داستان فردوسی  پور
فردوسی پور نقطه آغاز سبک حال حاضر گزارشگری و حتی 
مجری گری در فوتبال ایران است. او چند سالی است که از 
صفحه تلویزیون خارج شده و دیگر شور و هیجان منحصر به 
فرد او در دیدارهای فوتبال شنیده نمی شود. اما فردوسی پور 
دوباره به عرصه گزارش برگشت و فعالیت خود را از سر گرفت. 
هرچند شایعه های ریز و درشتی نیز در خصوص این بازگشت 
شنیده شده است. فردوسی پور در پاسخ به این شایعه ها گفته 
است: فعلا که دارم گزارش می کنم وحتی بعد از آن شایعه 

بازی بایرن با دورتموند و لیورپول  با منچسترسیتی را گزارش 
کردم و ادامه می دهم.

قانون جدید فوتبال
هرازگاهی قوانین جدیدی در فوتبال مورد آزمایش قرار گرفته 
و تعدادی از آن قوانین تصویب شده و به صورت قانون به 
فوتبال اضافه می شود. در همین راستا و درخصوص جلوگیری 
از اتلاف وقت دروازبانان قانونی جدید در حال بررسی و آزمایش 
است؛ شنیده ها حکایت از این دارد؛ آزمایش هایی در انگلیس 
و ایتالیا انجام شده که به گفته پاتریک نلسون، مدیر اجرایی 
فدراسیون فوتبال ایرلند و عضو هیأت مدیره هیأت بین المللی 
فوتبال، در انجام آن نیز موفق بوده اند. گفتنی است داده هایی 
که تاکنون به دست آمده اند بسیار جالب هستند. دو آزمایش 
اخیر نشان داده اند که اگر دروازه بان توپ را بیش از حد نگه 
دارد، داور یک کرنر به حریف خواهد داد. علاوه بر این، نلسون 
اظهار داشت که موارد اعطای کرنر تقریباً وجود ندارد، اما داده ها 
نشان می دهد که این قانون به عنوان عامل بازدارنده موفق، 

کار کرده است.

رودری، مسی من سیتی
در شش فصلی که رودری تحت هدایت پپ گواردیولا در 
منچسترسیتی فعالیت کرده، تبدیل به هفتمین فوتبالیستی 
شده که بیشترین تعداد بازی را زیر نظر پپ داشته است. 
رودری در دویست و شصت و دو بازی از سیصد و نوزده بازی 
منچسترسیتی از زمان پیوستن مربی کاتالان به این تیم، به 
میدان رفته است. در این زمینه، او بازی های بیشتری نسبت 
به مسی از دست داده است. علاوه بر این، رودری چهل و هفت 
کارت زرد و یک کارت قرمز دریافت کرده است. »او در زمان 
ورودش، فرناندینیو را پیش رو داشت«. این رکورد باعث شد تا 
پپ گواردیولا او را با مسی مقایسه نماید. گواردیولا گفته است: 
ما نمی توانیم روی رودری حساب نکنیم و دلمان برایش تنگ 
شده است. او بهترین بازیکن جهان است. یقینا مسی در دوره 
حضور من در بارسلونا، بهترین بازیکن این باشگاه بود. آیا فکر 
می کنید می توانستیم بدون او یک فصل کامل را بازی کنیم 

و سه گانه ببریم؟

حواشی فوتبال ایران و جهان زیر ذره  بین »دنیای هوادار«؛

ازریاستارتسرخابیهاتاروزگارتیرۀپپدرمنچستر
خارج از گود

 

بلاتکلیفی حضور مربی هندی در تیم 

ملی دوچرخه سواری پیست ایران

رئیس فدراسیون دوچرخه سواری اعلام کرد که هنوز نامه 
شورای برون مرزی برای در اختیار گرفتن مربی هندی پیست 

را دریافت نکرده است.
مسابقات  برای  داشت  نظر  در  سواری  دوچرخه  فدراسیون   
دوچرخه سواری پیست قهرمانی آسیا یک مربی هندی را به 

خدمت بگیرد تا با رکابزنان نیمه استقامتی کار کند.
مسابقات پیست قهرمانی آسیا اوایل اسفند آغاز می شود و با 
این حال هنوز هیچ خبری از حضور این مربی هندی در تیم 

ملی ایران نیست.
رسول اسدی رئیس فدراسیون دوچرخه سواری در گفت وگو با 
ایسنا در این مورد بیان کرد: ما هنوز نامه شورای برون مرزی 
را دریافت نکرده ایم تا بقیه کارها برای حضور این مربی را انجام 
دهیم. البته مخالفتی نشده چون در جلسه مشکلی نبود. نامه های 
شورای برون مرزی باید با امضای وزیر به دست ما برسد و تا آنجا 
که اطلاع دارم هنوز ما و هیچ فدراسیونی نامه را دریافت نکرده ایم. 
در حال حاضر هم شرایط را مدیریت و اردوهای خود را برگزار 

می کنیم و مشکل خاصی وجود ندارد.
اسدی در پاسخ به این پرسش که فدراسیون دوچرخه سواری در 
نظر دارد هنوز این مربی را در اختیار بگیرد؟ گفت: اگر در بازه زمانی 
باشد که این مربی به درد ما بخورد او را به خدمت می گیریم در 
غیر این صورت تجدید نظر خواهیم کرد. اگر در آستانه مسابقات 

بتوانیم این مربی را داشته باشیم، دیگر به درد ما نمی خورد.
او در مورد برنامه ویگنز برای تیم ملی جاده جهت حضور در 
قهرمانی آسیا بیان کرد: او با ورزشکاران در حال کار کردن است 
و اردو و تست خواسته که انجام می شود. قرار است تست هایی 
با همکاری دانشگاه تهران گرفته شود که نتایج آن تست ها را به 
ویگنز اعلام می کنیم سپس تیم ملی اردویی را در ماهشهر خواهد 
داشت. احتمال زیاد هم از ویگنز درخواست می کنیم در مسابقات 
قهرمانی جاده آسیا در تایلند همراه تیم ایران حضور داشته باشد.

»دنیامالی«:

روی طراحی داخلی ورزشگاه آزادی 

متمرکز شده ایم

وزیر ورزش گفت: حوزه اخلاق نیاز به توجه ویژه تر و فرهنگ 
ما نیاز به مشی پهلوانی دارد. هرچه قدر از پهلوانان نامدار 

تجلیل کنیم می تواند چراغ راهی برای جوانان کشور باشد.
احمد دنیامالی صبح گذشته پس از آیین رونمایی مستند 
»پهلوان نامدار حاج سید حسن رزاز« در جمع خبرنگاران 
درباره آخرین وضعیت ورزشگاه آزادی تصریح کرد: کارهای 
طراحی  روی  و  است  شده  تمام  آزادی  ورزشگاه  سازه ای 
داخلی ورزشگاه متمرکز شده ایم و ان شاءالله کار را خیلی 
زمستان،  در  داد.  تحویل خواهیم  ورزش  به جامعه  فاخر 
اولین بازی را در ورزشگاه آزادی خواهیم داشت و امیدوارم 
این اتفاق به  گونه ای باشد که برای ورزشگاه های دیگر هم 
شرایطی را رقم بزنیم که چشم نواز باشد. یکی از مشکلات ما 
در حوزه هنر و معماری استفاده در بخش ورزش است که 

برای این کار برنامه دارم.
در  کرد:  به سوالی تصریح  پاسخ  در  ادامه  در  ورزش  وزیر 
ورزش، هیچ عزیزی را از دست نمی دهیم و سرمایه های 
خود را حفظ می کنیم و مطمئن باشید که برای موفقیت، 
باید از همه ظرفیت های خود استفاده کنیم. خیلی ها می 
گویند بودجه و امکانات کم داریم؛ به اعتقاد من باید ظرفیت 

های موجود به خوبی استفاده کنیم .
او هم چنین درباره میزبانی تیم های فوتبال ایرانی در بازی  با 
باشگاه های آسیایی گفت: اگر شرایط منطقه آرام شود، تلاش 

می کنیم دوباره میزبانی را به دست آوریم.

گوشه  وکنار

حسن صانعی  پور

دختران هندبالیست مقابل پرافتخار ترین تیم قاره کهن تن 
به شکست دادند.

تیم ملی هندبال زنان ایران در مرحله نیمه هایی بیستمین 
دوره مسابقات قهرمانی آسیا به میزبانی هند مقابل کره 

جنوبی تن به شکست داد.
دختران کشورمان که با جایگاه دومی مرحله گروهی راهی 
نیمه نهایی شدند از ساعت ۱۴ امروز یکشنبه ۱۸ آذرماه به 
وقت ایران به مصاف کره جنوبی پر افتخار ترین تیم آسیا 
رفت که نیمه نخست این دیدار با برتری ۱۶ بر ۸ کره به 

پایان رسید .

در نیمه دوم اختلاف گل کره ای ها با تیم ملی کشورمان 
بیشتر شد و در پایان این تیم ۳۳ بر ۲۰ تیم از سد تیم 

ایران گذشت.
مینا وطن پرست هندبالیست پست پخش زن کشورمان 
در پایان این دیدار عنوان برترین بازیکن زمین را به خود 

اختصاص داد.
دو تیم قزاقستان و ژاپن تاساعاتی دیگر در اخرین بازی این 
مرحله مقابل یکدیگر صف ارایی حواهند کرد که برنده این 
دیدار در فینال به مصاف کره می رود و بازنده در دیدار رده 
بندی برای کسب مقام سوم آسیا با ایران بازی خواهد کرد.

هندبال زنانایران از صعود به فینال بازماند؛ وطن پرست بهترین بازیکن زمین شد
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آیین اهدای نشان ملی و بین المللی استاندارد به شرکت ابراهیم در حوزه مکنده های صنعتی و ماشین های کف شوی

آیین اهدای نشان ملی و بین المللی استاندارد به شرکت ابراهیم 
در حوزه مکنده های صنعتی و ماشین های کف شوی با حضور 

دکتر علی انصاری، مدیرکل اداره صمت استان البرز برگزار شد 
گروه صنعتی ابراهیم با بیش از سی سال تجربه و تخصص در 
ارائۀ راهکارهای نظافت صنعتی در ایران، به عنوان اولین شرکت 
در ایران مفتخر به اخذ اولین و جدیدترین رده پروانه صلاحیت 
و گواهینامۀ ملی و بین المللی استاندارد با الزامات ویژه برای 
محصولات ملی با عناوین »ماشین های نظافت و عملیات بر 
روی کف« و »جاروهای خشک و خیس شامل برس برقی« شد.
به گزارش ویکی کلین، آیین اهدای نشان ملی استاندارد به 
گروه صنعتی ابراهیم با حضور دکتر علی انصاری، مدیرکل اداره 
صمت استان البرز، مهندس اسماعیل حسن پور معاون ارزیابی 
و انطباق اداره کل استاندارد البرز، مهندس مهدی خورشیدی، 
استاندارد، مهندس محسن  اجرای  بر  نظارت  اداره  سرپرست 
مداحی مدیرعامل مجموعه آروین آزما سرمد و مهندس نوید 
فرخی مدیرعامل شرکت بازرسی و نمونه برداری ایران و هیئات 
آذرماه در محل کارخانه گروه  روز چهارشنبه 14  همراه، ظهر 

صنعتی ابراهیم واقع در شهر گرمدره برگزار شد.
در این مراسم مهندس مهدی یار قضایی اردکانی مدیرعامل گروه 
صنعتی ابراهیم در سخنانی گفت: با اتکا به سه توصیه پدرم 
با این مضمون که »با مشتری صادق باش، در حفظ و ارتقای 
کیفیت محصول بکوش و به هیچ وجه کپی نکن«، شرکت 
ابراهیم امروز به مرحله ای از فعالیت خود رسیده که بهترین 
را در حوزه نظافت صنعتی تولید  باکیفیت ترین محصول  و 
می کند. با تکیه بر این اصول حرفه ای ما امروزه، توانسته ایم 
در کشور عراق یک شعبه از ابراهیم را داشته باشیم و در حوزه 
کسب و کار خود، محصولات متعدد، بالاخص اسکرابرها و 
جاروبرقی های مختلف را به مشتری های عزیز در کشورهای 
همسایه نیز ارائه دهیم. علاوه بر این از حدود دو سال پیش در 
حوزه تجاری سازی، دستگاه هایی را تولید کردیم که محیط های 
مختلف را با تکنولوژی کم نظیر، معطر می کند. در حال حاضر 
این رسته از دستگاه های خوشبوکننده هوا با برند »آرورایحه« 
در یکی از مجموعه های اقماری گروه صنعتی ابراهیم در دست 
تولید است. با این ابتکار و اختراع ارزشمند، امرزه در صنف 
خوشبوکننده هوا، کشور ما بی نیاز از واردات است و تمامی 
همکارانی که این دستگاه را از خارج وارد می کردند امروز این 
دستگاه را از طریق شرکت ابراهیم تهیه و به فروش می رسانند. 
همچنین در حال حاضر واحد تحقیق و توسعه ابراهیم مشغول 
تحقیق و بررسی روی دستگاه های تصفیه هوا برای صنایع و 

محیط های کوچک و فضای درون خودروها است. 

مدیرکل اداره صمت استان البرز: با افتخار امروز در فهرست 
برندهای برترمان، برند ابراهیم را هم اضافه کرده ایم

در ادامه دکتر علی انصاری، مدیرکل اداره صمت استان البرز 
نیز ضمن قدردانی از تلاش های گستردۀ صورت پذیرفته توسط 
گروه صنعتی ابراهیم، بیان کرد: تک تک واحدهای صنعتی 
کشور در حال تجربه شرایط اقتصادی ویژه ای هستند. استان 
البرز به لحاظ صنعتی، استان بزرگی است که بیش از پنج درصد 
صنعت کشور در آن فعال بوده و از این بین حدود سه درصد 
واحدهای صنعتی فعال در استان البرز، جزو برندهای ملی و 
فوق ملی کشور تلقی می شوند. با افتخار عرض می کنم که 
امروزه در فهرست برندهای برترمان، برند ابراهیم را هم اضافه 
کرده ایم. حمایت جمیع عزیزان در اداره استاندارد قطعا کمک 
بزرگی برای پایدار شدن تولیدات خواهد بود. در سال 1402 با 
تلاش هایی که صورت پذیرفت و با وجود همه دشواری ها، 
سه برابر افزایش صادرات در استان رقم خورد که برای اولین 
بار رکورد یک میلیارد دلاری صادرات را در استان شاهد بودیم. 
وی در ادامه با توجه به رفع بسیاری از مشکلات از پیش 
پای صادرات در ابراهیم، از این گروه صنعتی خواست تا یک 
هدف گذاری حداقل سه میلیون دلاری را تا پایان سال 1404 
پیش بینی کنند تا این مهم کمکی باشد برای بحث صادرات 

غیرنفتی در استان البرز.
مدیرکل اداره صمت استان در ادامه سخنانش افزود: صادرات، 
مستلزم تولید پایدار است. تولید پایدار الزاماتی دارد که یکی 
از آنها مباحثی است که امروز با جشن رونمایی از علامت 
استاندارد همراه است. با داشتن استاندارد مطمئن باشید که 
خیلی از کشورها نمی توانند برای خرید محصولات از شما 
بهانه ای بیاورند. در فرودگاه های کشور و فروشگاه های بزرگ 
زنجیره ای به وفور محصولات ابراهیم را می بینیم. ولی تلاش 
حداکثری باید بر این باشد که تولید شما پایدار  بوده تا در 
حوادث دور و اطراف متزلزل نباشید. باید تأمین مالی و تأمین 
ارزی شما به موقع صورت بگیرد. اینها آیتم هایی است که من 
متولی آن هستم و چالش هایی را با آن دارم و بخش های 
عمده ای از این مباحث را اجازه نمی دهم حتی شما متوجه 
آن شوید. پایداری تولید شما بخشی اش متوجه من و بخش 
دیگری آن متوجه دوستان در سایر دستگاه های اجرایی استان 
است. خواهش و تقاضای من از شما این است که برای سال 
بعد ضمن مشخص کردن هدف گذاری  صادراتی خود، ارائه 
برنامه کنید تا در این راستا با کمک دستگاه های دولتی و 
امدادرسان در این حوزه ان شاءالله بتوانیم هدف گذاری ها را 

محقق کنیم. 

دکتر انصاری: ابراهیم در راستای حفظ و ارتقای کیفیت، 
قدم های خوبی برداشته است

دکتر انصاری اضافه کرد: شما توصیه های پدر محترمتان را 
به خوبی اعمال کرده اید؛ موضوع کیفیت محصولات شما را 
دوستان از بازوهای نظارتی )شرکت های بازرسی و آزمایشگاه ها( 
تصدیق کرده اند. ابراهیم در راستای حفظ و ارتقای کیفیت، 
قدم های خوبی برداشته و به همین دلیل است که همه جا برند 
ابراهیم دیده می شود. بنده به نمایندگی از حوزه حاکمیتی و در 
حوزه حمایت از تولید اعلام می کنم اجازه نخواهیم داد که برند 
ابراهیم، هم رده با بسیاری از واحدهای برتر ملی، در استان البرز 

با مشکل جدی مواجه شود.
از  که  می آید  پیش  فرصت  کمتر  کرد:  عنوان  ادامه  در  وی 
واحدهای صنعتی در طول سال بیش از دو یا سه بار بازدید 
کنم، اما روح خاصی در شرکت وجود دارد که انرژی بخش است 
و قطعا آینده خوبی برایش پیش بینی می شود. امیدوارم به 
عنوان مسئولی کوچک در حوزه دستگاه حمایت گرانه، حداقل 
شرمنده شما تولیدکنندگانی که به حق سرباز و سردار صنعت 

هستید، نباشم.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت البرز افزود: در دوره ای که دکتر 
آیینی، مدیر کل محترم استاندارد البرز، هم در حوزه استاندارد 
مسئولیت پذیرفتند، تعامل بسیار خوبی بین حوزه صنعت و 
استاندارد که بعضا در سنوات قبل به این خوبی پیاده نمی شد، 
در حال حاضر برقرار است. سالی یک ثبت اختراع در شرکت 
ابراهیم آن هم در سطح صنعتی که ارزآور برای کشور باشد، خبر 
خیلی خوبی است. می دانید که یکی از مشکلات جدی صنعت 
ما بحث ارز است و هر واحدی که بتواند در این زمینه گام های 
خوبی بردارد و ارزآوری داشته باشد، به شدت مورد حمایت است 

و قطعا در سرنوشت مردم در استان مؤثر خواهد بود.
دکتر علی انصاری با بیان اینکه استان البرز چهارمین استان دانش 
بنیان کشور است، افزود: تعداد شرکت های دانش بنیان در استان 
به پانصد شرکت رسیده است. بعد از حضور بنده، اغلب طرح های 
صنعتی که در استان، موفق به اخذ مجوز شده اند، عمدتا مبتنی 
بر دانش هستند. استان البرز، در حوزه و عرصه های صنعتی 
محدودیت ها و معذوریت هایی دارد، بدین لحاظ ما سعی کردیم 
جوازها و زمین های اندکی که داریم را به شرکت های دانش بنیان 
اختصاص دهیم و شرکت ابراهیم از این قاعده مستثنی نیست. 
ابراهیم، شرکتی است که رنگ و بوی خیابان تاجبخش را عوض 
کرده است. نکته ای به ظاهر ساده که در واقعیت تاثیرگذار است. 
ان شاءالله در لوکیشین فعلی شاهد اتفاق های خیلی خوبی برای 

استانمان خواهیم بود.

مهندس مهدی یار قضائی اردکانی: گروه صنعتی ابراهیم شرکتی 
کارآفرین و پیشرو در استخدام نیروی کار نخبه است

گروه صنعتی  مدیرعامل  اردکانی،  مهندس مهدی یار قضائی 
ابراهیم نیز در پایان ضمن ابراز خرسندی از حسن نظر مسئولان 
اداره کل  و  اداره کل صمت  به خصوص  البرز،  استان  محترم 
استاندارد استان اشاره کرد: اختراع کارواش گردان برای اولین 
بار در ایران توسط شرکت ابراهیم به ثبت رسید که در ادامه 
باعث افتخار است که توسط شما افتتاح شود. ما در قدم های 
روزمره ای که برمی داریم و موضوعاتی که درگیر آن هستیم، این 
قوت قلب دوستان و بزرگوارانی مثل شما که حامی مجموعه 
هستید، باعث می شود قدم ها را محکم تر برداریم. می دانم با 
توجه به حجم کاری شما، بازدید از یک مجموعه کار سختی 
است. بینهایت ممنونم از حضور شما. امروز داخل مجموعه 
کاملا سیستماتیک قدم برداشته می شود. ان شاءالله دفعه بعد 
که میزبان شما باشیم برای افتتاح فضای چهارده هزار متری 
جدید التاسیس برای بخش های تولید، اداری و انبار خواهد 
بود. اگر می بیند که آرام قدم برمی داریم به این دلیل است که 
قدم ها محکم باشد و از میان برداشتن تک تک مسائلی که سر 

راه وجود دارد، با دقت صورت پذیرد.
وی همچنین گروه صنعتی ابراهیم را شرکتی کارآفرین و پیشرو 
در مقوله استخدام نیروی کار نخبه در حال حاضر و در آینده 

معرفی کرد.

اعطای لوح استاندارد و افتتاح کارواش گردان
نصب  مراسم  و  استاندارد  لوح  اعطای  بر  علاوه  ادامه  در 
پرچمدار  از محصولات  منتخبی  روی  بر  استاندارد  علامت 
بازدید  ابراهیم،  تجاری  کف شوی های  و  مکنده ها  رده  از 
کاملی از خط تولید محصولات استاندارد این گروه صنعتی 
و طرح های توسعه ای و تحقیقی این شرکت در حوزه ساخت 
جاروب های شهری، انواع ماشین های کف شوی، مکنده های 
محترم  میهمانان  توسط  واترجت  سیستم های  و  صنعتی 

صورت پذیرفت.
انتهای مراسم نیز کارواش گردان تولید گروه صنعتی  در 
با  این کارواش  افتتاح شد.  انصاری  ابراهیم توسط دکتر 
اختراع  ابراهیم  صنعتی  گروه  مالی  و  فنی  حمایت های 
داخلی  اختراع  ثبت  حق  بودن  دارا  ضمن  که  است  شده 
و بین المللی، در آینده ای نزدیک پس از انجام تست های 
نهایی و تجاری سازی، جهت استفاده در تمامی فضاهای 
عمومی، بالاخص محیط های دارای محدودیت ارتفاع عرضه 

خواهد شد.


